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Starp klusuma 
un skaņu pasauli
Kādas prasmes un 
zināšanas vajadzī
gas, lai varētu strā
dāt par latviešu 
skaņu un zīmju valo
das tulku, var uzzi
nāt valstī spēkā eso
šajā “Profesiju stan
dartu”aprakstā. 
Bet Ventspilī vienī
gā surdotulce Ina 
Rutkovska uzska
ta, ka šīs retās pro
fesijas iepazīšanu, 
kuru Latvijā apguvuši tikai trīsdesmit pieci cil
vēki, nezinātājiem vislabāk tomēr būtu sākt 
ar nelielu eksperimentu. Piemēram, uz kādu 
laiku sev uzliekot prettrokšņa austiņas. 

7. lpp.

Ja Ventspils brīvostas infrastruktūra tiek norobežota 
no sankcijām pakļautajām personām, tad brīvosta var 
īstenot savu komercdarbību un nest peļņu ne tikai tās 
darbiniekiem, bet arī valstij kopumā, intervijā BNN ko
mentē smagos noziegumos apsūdzētā Aivara Lemberga 
lietas prokurors Juris Juriss. 

Prokurors: Uzņēmumi, 
kuros nav Lemberga 
ietekmes, netiks 
pakļauti sankcijām

P  
roti, uzņēmumos, 
kur ar tiesas lēmu
mu Lembergam 
atņemtas jebkādas 
kontroles, ietek

mes tiesības un tie nedarbo
jas viņa interesēs, sankcijām 
nevajadzētu tikt piemērotām.

Par to, kuras ir atbildī
gās institūcijas un kurām ir 
jāspēj identificēt, vai uzņē
mums darbojas Lemberga 
interesēs, Juriss komentē, ka 
tas ir sarežģīts process, kurā 
mehānisms jāpārrauga vai
rākām Latvijas institūcijām 
kopā.

«Pirmās ar šo jautāju
mu saskaras kontrolēju
šās un uzraugošās iestādes. 
Kontrolējošajām iestādēm 

pēc noteiktām pazīmēm 
jāsaprot, vai pastāv korup
tīva darījuma iespējamība. 
Savukārt uzraugiem jāsaprot, 
vai konkrētais gadījums ir 
pareizi izvērtēts.»

Juriss norāda, ka tas ir 
iespējams, ja noteiktajā 
laika periodā tiek ievērots 
stingrs uzraudzības mehā
nisms, nevis procesu atstāj 
pašplūsmā, uzņēmējiem, 
komersantiem un finanšu 
iestādēm vērtējot pašiem 
sevi.

Runājot par to, vai 
Lembergam uzliktās ASV 
sankcijas ietekmēs ties
vedības procesu pret viņu, 

Saeima aptiprinājusi grozījumus “Likumā par os
tām” un “Ventspils brīvostas likumā,” kas nosaka 
ostas pārvaldības funkciju nodošanu jaunajai 
valsts akciju sabiedrībai (VAS) “Ventas osta”. Ne
dēļas sākumā par šādas VAS dibināšanas nepiecie
šamību lēma Ministru kabinets. Iecelts arī jauns 
Ventspils brīvostas priekšsēdētājs un apstiprināta 
valde.

Ventspils Brīvostas 
pārvaldes vietā būs 
VAS “Ventas osta”

V 
aldība akcentē, 
ka jaunās valsts 
kapitālsabied
rības izveides 
mērķis ir nodro

šināt Ventspils ostas darbī
bas nepārtrauktību un pēc 
iespējas samazināt san
kciju iespējamās negatī
vās sekas uz Latvijas tran
zīta sektoru un ekonomi
ku kopumā. VAS “Ventas 
osta” kapitāla daļu turē
tājs ir Satiksmes ministrija, 
un Ventspils ostas pado
mes sastāvu veidos četri 
ministriju deleģēti pārstāv
ji. Jaundibināmās kapitālsa
biedrības balsstiesīgās akci
jas piederēs valstij, kapitāl
sabiedrības akcijas nedrīk
stēs privatizēt, atsavināt, 
ieķīlāt un citādi apgrūtināt. 
Ventspils brīvostas likuma 
grozījumos noteikts, ka VAS 
“Ventas osta” pildīs ostas 
pārvaldnieka funkcijas, kā 

arī būs tiesīga slēgt līgumus 
ar ostas klientiem un veiks 
visas nepieciešamās darbī
bas, lai pakāpeniski pār
ņemtu saistības pret ostas 
klientiem.

Paredzēts pārejas posms, 
kurā sākotnēji paralēli dar
bosies Ventspils Brīvostas 
pārvalde un jaundibinā
tā valsts akciju sabiedrība. 
VAS ”Ventas osta” Ventspils 
Brīvostas pārvaldes mantas, 
tiesības un saistības pār
ņems pa daļām, arī darbi
nieki – speciālisti, tehnis
kais personāls u.c. pāries 
darbā uz VAS “Ventas osta” 
pakāpeniski. 

Ministru prezidents 
Krišjānis Kariņš norādījis, ka 
šis lēmums pieņemts ārēju 
apstākļu iespaidā, jo val
dībai jārisina situācija, kas 
radās pēc tam, kad ASV 

“T as tāpēc, 
lai sapras
tu, ka sur
d o t u l 
ka darbā 

vajadzīgas ne tikai profesio
nālās zināšanas. Tās noteik
ti jāpapildina ar sirds atsau

cību pret klientu un pozitīvu 
līdzpārdzīvojumu,” uzska
ta Ina. Pēc viņas domām, 
ne tikai surdotulkam, arī 
sabiedrībai kopumā būtu  
jāmāk novērtēt un izprast, 

 turpinājums 5. lpp.

Gaišus Ziemassvētkus un 
Laimīgu Jauno gadu vēl 
biedrība “Baltijas asociācija – 
transports un loģistika”

Sanāksim kopā un iedegsim prieku, –
Egles zaļajos zaros tā svecītes liek.
No tīrā un klusā Ziemsvētku sniega
Baltākas domas un lūgšanas tiek.

/Lija Brīdaka/

Vēl tikai 11 dienas jānodzīvo 2019. gadā. Un būsim iesoļojuši 21. gadsimta trešajā gadu desmitā. Tā teikt – sāksies jautrie divdesmitie... Tiesa gan, 
arī gadsimta otrās desmitgades beidzamais gads Ventspilī bijis varens. Gan notikumu, gan skandālu, gan pilsētas saviesīgās dzīves ziņā. Par to visu 
gadu rakstījis un zīmējis arī “Ventspilnieks.lv”. Tāpēc ar mūsu mākslinieka skatu novēlam arī jaunās desmitgades pirmo gadu pavadīt tikpat aizrautī-
gi un tikpat vērtējoši. Lai mums visiem veicas! Laimīgu 2020. gadu! Un, pats galvenais, nezaudējiet humora izjūtu. Tad viss būs kārtībā!

Sertificēta surdotulce Ina 
Rutkovska, vienīgā tāda 
Ventspilī.

ASV Ārvalstu aktīvu kontroles birojs treš
dien paziņoja par sankciju atcelšanu pret 
Ventspils brīvostu un Ventspils Brīvostas 
pārvaldi, līdz ar to tās ir izņemtas no 
sankciju saraksta, trešdienas vakarā pa
ziņoja ārlietu ministrs Edgars Rinkēvičs.

“Šo lēmumu ASV pieņēma pēc intensīvām 
pārrunām ar Latvijas vēstniecību ASV, Ārlietu 
ministriju un citām institūcijām, kā arī iepa
zīstoties ar visām Latvijas veiktajām un plā
notajām darbībām, lai neatgriezeniski novēr
stu sankcionētās fiziskās personas ietekmi 
Ventspils brīvostā un Ventspils Brīvostas pār
valdē,” teikts Ārlietu ministrijas paziņojumā.

Līdz ar to Ventspils Brīvostas pārvalde, 
Ventspils brīvosta un uzņēmumi, kas darbo
jas ostā, var netraucēti turpināt darbu.

ASV sankcijas joprojām ir spēkā pret 
Aivaru Lembergu un ar viņu saistītajām 
biedrībām. 

Ventspils 
brīvosta 
brīva no 
sankcijām
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Kafijas punšs 
un zīdainais 
kažoks

Ventspilij “ģimenes 
pašvaldības”
specbalva

“Vecā 
gvarde” 
domes ēkā?

“Lemberga mediji” 
var tikt pakļauti 
sankcijām
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Piedalās projektā
4. vidusskola uzsākusi dalību “Erasmus+” 
projektā “Esi mana balss”, kurā izzinās dažā
das valodas un kultūras. 

Piešķirs līdzfinansējumu
Pilsētas dome apstiprinājusi kārtību, kādā 
tiek piešķirts līdzfinansējums jaunu īres dzī
vojamo māju būvniecībai. Pamatprasības: 
mājai jāatrodas pilsētas administratīvajā teri
torijā un tajā jābūt vismaz 12 dzīvokļiem. 

Dzen pāļus
Zinātnes un inovāciju centra būvlaukumā 
iedzīts 100. pālis. Pavisam tādu būs 308. 

Atjaunos fasādi
Dome piešķirs līdzfinansējumu 1200 eiro 
apjomā, lai atjaunotu fasādi ēkai Celtnieku 
ielā 8. 

Labākais skolotājs
Māra Kalneja, Ventspils Tehnikuma vadošā 
pedagoģe IKT jomā, iekļuvusi balvas “Platīna 
pele2019” finālā. Viņai piešķirts atzinī
bas raksts par izcilu sniegumu kategorijā 
“Labākais eskolotājs”. 

Iztur atlasi
Vislatvijas skolēnu mācību uzņēmumu gada
tirgū “Cits bazārs” atlasi izturējuši septi
ņi mūsu pilsētas uzņēmumi. Īpašu atzinību 
izpelnījušies uzņēmumi no 1. ģimnāzijas un 
Jaunrades nama. 

Uzbrauc gājējiem
Lielajā prospektā automašīna notriekusi divas 
meitenes, kuras šķērsoja ielu pie gājēju pār
ejas. Cietušo traumas ir salīdzinoši vieglas. 

Augstākais rezultāts
Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 
ministrija veikusi pētījumu “Integrēts publis
ko pakalpojumu sniegšanas un gala lietotāju 
vajadzību monitorings. Valsts iestāžu vērtē
jums un valsts iestāžu eindekss”. Tā ietva
ros Ventspils saņēmusi visaugstāko rezultā
tu eindeksā pašvaldību nacionālās nozīmes 
attīstības centru grupā. 

Vienota sistēma
Ventspils domes noteikumi par vienotu atlī
dzības sistēmu pilsētas pašvaldības budže
ta iestādēs mainīti. Tiek aktualizēti vienotas 
atlīdzības sistēmas nosacījumi atbilstoši gro
zījumiem Valsts un pašvaldību amatpersonu 
un darbinieku likumā. 

Ziedojumi savākti
Baptistu draudzē notika ikgadējās Labdarības 
pusdienas, kuru mērķis – vākt līdzekļus 
kādam konkrētam mērķim. Šogad draudzes 
īpašo locekļu labā tika saziedoti 1900 eiro. 

Labs galamērķis
Latvijas Investīciju un attīstības aģentū
ras rīkotā konkursa “Veselības un lab
jūtas tūrisms2019” ietvaros Ventspils 
tūrisma piedāvājums atzīts par vienu no 
labākajiem. 

Jaunas iekārtas
Uzņēmums “EuroLCDs” uzstādījis jaunu fizikā
lā tvaika kondensācijas metodes pārklājuma 
ražošanas iekārtu. Tā paredzēta volumetrisko 
trīsdimensiju attēlu displeju un bistabilo dis
pleju ražošanai. 

Bišukoks – muzejā
Piejūras muzejā nogādāts slavenās Kaziņu 
priedes fragments. Tajā savulaik izveidotas 
trīs bišu dores. 

Jauniešu galvaspilsēta
2020. gadā mūsu pilsēta būs Latvijas jau
niešu galvaspilsēta. Tiks rīkoti valsts mēroga 
pasākumi, pulcējot jauniešus gan no Latvijas, 
gan ārvalstīm.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Laimīgu Jauno gadu!
Ar beidzamo šī – 2019. – gada numuru pie jums, mūsu mīļajiem lasītājiem, nāk “Ventspilnieks.lv”. Jau gandrīz trīs 
gadus katru nedēļu esam kopā ar ventspilniekiem, lai mūsu pilsētā ienestu svaigas vēsmas, svaigu elpu un svaigu ska
tījumu uz notikumiem, kas, piekritīsiet, mūsu pilsētā patiešām ir ļoti vajadzīgs. Pilsētā, kura ir pati labākā Latvijā, 
taču ilgus gadus tajā un tās “informatīvajā telpā” valdījis tikai viens viedoklis, viens vietvaldis un viens skatījums uz 
to, kā pilsētai būt, kā dzīvot tālāk, kā attīstīties visu ventspilnieku, nevis tikai viena vienīga cilvēka un viņa rokas
puišu interesēs. Šis gads mums devis cerību, ka situācija mainīsies un no “absolūtās monarhijas” mēs tomēr, līdzī
gi citām pilsētām un novadiem Latvijā, nonāksim līdz normālai pilsētai, normālai pašvaldībai un normālai attīstībai.

2  
019. gads Ventspilī bijis spraigs. Gan tiešā, gan pārnes
tā nozīmē. Spraigs bijis arī “Ventspilnieka.lv” redakci
jas darbs – esam ieskatījušies politikas aizkulisēs, esam 
pabijuši ciemos pie izciliem un dzīvesgudriem ventspil
niekiem, esam pētījuši pilsētas vēsturi, sekojuši ikdie

nas notikumiem, ieteikuši, mūsuprāt, svarīgus padomus, centu
šies būt klāt visur tur, kur notiek Ventspilij un ventspilniekiem 
svarīgas norises. Neatkarīgi no tā, vai notikumi ir pie mums, mūsu 
pilsētā, Rīgā, Briselē vai Vašingtonā. Un, protams, ceram, ka mūsu 
“cits viedoklis” ir ļāvis radīt daudz pilnīgāku skatu uz dzīvi.

“Ventspilnieks.lv” saka paldies visiem tiem pilsētas un novada 
iedzīvotājiem, kuri aktīvi iesaistījušies mūsu laikraksta tapšanā. 
Pirmkārt, ar saviem ierosinājumiem par tām tēmām, kuras noteik
ti būtu jāapraksta mūsu korespondentiem. Bez šīs palīdzības mūsu 
tēmu loks noteikti būtu daudz šaurāks. Paldies arī tiem, kas ietei
kuši kandidātus mūsu cilvēkstāstu varoņiem. Esam uzzinājuši un 
arī lasītājiem izstāstījuši daudzus stāstus par ventspilniekiem, kuri, 
iespējams, paliktu nepamanīti ikdienas steigā, ja nebūtu jūsu, lasī
tāju, ieteikumu. Bez šiem mūsu stāstu varoņiem pilsēta noteikti 
nebūtu tāda, kāda tā ir šobrīd – ar aktīviem, radošiem, nesavtīgiem 
pilsētas un Ventspils puses patriotiem. 

2020. gads, šī gadsimta trešās desmitgades pirmais gads, solās 
mūsu pilsētai būt vitāli svarīgs. Jaunās desmitgades sākums var 
iezvanīt pamatīgus pārmaiņu zvanus iesīkstējušajā pilsētas varas 
vertikālē, var nest pārmaiņu vējus visā politiskajā sistēmā, kuru, 
protams, ietekmēs gan starptautiskās sankcijas pret pilsētas atstā

dināto mēru un viņa “barotnēm” – Ventspils Attīstības aģentūru, 
Biznesa attīstības asociāciju un Tranzīta biznesa asociāciju –, gan 
norises pašu mājās. Cerams, ka valsts vadības aktīvā rīcība no 
sankcijām pasargās Ventspils Brīvostas pārvaldi un brīvostā strā
dājošos uzņēmumus... Jebkurā gadījumā pārmaiņas būs. Kādas? 
To rādīs laiks.

Gadsimta otrās desmitgades beidzamais gads Ventspilī bijis noti
kumiem bagāts. Gan tādiem, kuri noteikti vērtējami ar milzīgu 
plusa zīmi, gan tādiem, kuru vērtējums, diplomātiski sakot, varē
tu būt vienīgi negatīvs. Tomēr mēs ceram, ka pozitīvo nošu tomēr 
mūsu dzīvē bijis vairāk. Tāpat esam pārliecināti, ka arī nākamās 
desmitgades pirmais gads mums vairāk nesīs labo, nekā slikto ziņu 
un notikumu. Kā saka klasiķi, viss jau nevar būt tikai un vienīgi labi, 
ir jābūt arī kādām parastām dienām, ir jābūt kādai problēmsituā
cijai, jo uz to fona visām labajām lietām ir lieliska iespēja izcelties, 
sniedzot mums gandarījumu par katru nodzīvoto dienu. 

“Ventspilnieks.lv” novēl visiem lasītājiem priecīgus un mierpil
nus Ziemassvētkus, lieliski sagaidītu Jauno gadu un, protams, lai 
par nākamo gadu un visu nākamo desmitgadi vēlāk, no laika dis
tances raugoties, mēs varētu teikt – tas tik bija laiciņš, tie tik bija 
spožie divdesmitie!

Bet mēs, dāmas un kungi, tiekamies jau Jaunajā gadā – nāka
mais “Ventspilnieks.lv” numurs iznāks pēc kārtīgām svinībām: 
2020. gada 10. janvārī. 

Priecīgus svētkus vēlot, patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Gaišus Ziemassvētkus un 
veiksmīgu, raženu, 

labestības pilnu Jauno, 
2020. gadu!

Lai Jaunais gads paver 
durvis jaunām virsotnēm 

un labiem darbiem!

Ventspils pilsētas domes deputāti 
Ģirts Valdis Kristovskis, Aivis Landmanis, 

Ivars Landmanis un Dace Korna 

Vislabākie vēlējumi  
Jaunajā gadā! Lai Jūsu  
sirdis piepilda prieks!

                AS “Ventbunkers”

Šī nakts ir debess vārtus atvērusi, 
Pār zemes tumsu dedz tā 
zvaigžņu loku, 
Un naktī šai uz katra galvas klusi 
Dievs svētot uzliek savu mīļo roku.

/Valda Mora/

ASV Valsts kases Ārvalstu aktīvu kontroles biroja (OFAC) Aivaram Lembergam un viņa 
kontrolē esošajām organizācijām noteiktās sankcijas neattiecas uz uzņēmumiem, 
kuros ar tiesas lēmumu Aivaram Lembergam atņemtas jebkādas kontroles un ietek
mes tiesības, informē biedrība “Baltijas asociācija – Transports un loģistika” (BATL). 

Uzņēmumi, kurus sankcijas neskars

A 
SV uzlikto sankciju mērķis ir 
konstatēt un noņemt Aivara 
Lemberga politisko un ekono
misko ietekmi no jebkādām 
juridiskām un fiziskām perso

nām. Kā norādījusi Finanšu un kapitāla tir
gus komisijas vadītāja Santa Purgaile, san
kciju mērķis nav negatīvi ietekmēt Latvijas 
ekonomiku un uzņēmējdarbību, ciktāl tā 
atbilst normatīvajiem aktiem un labai 
pārvaldībai. 

Smagos noziegumos apsūdzētā Aivara 
Lemberga lietas prokurors Juris Juriss norādī
jis: “Ja Ventspils brīvostas infrastruktūra tiek 
norobežota  no sankcijām pakļautajām per
sonām, tad brīvosta var īstenot  savu komerc
darbību un nest peļņu ne tikai tās darbinie
kiem, bet arī valstij kopumā. Uzņēmumos, 
kur ar tiesas lēmumu Lembergam atņem
tas jebkādas kontroles un ietekmes tiesības, 
un tie nedarbojas viņa interesēs, sankcijām 
nevajadzētu tikt piemērotām.” 

A.Lembergs ir patiesā labuma guvējs vir
knē uzņēmumu, un viņš šādā statusā ir reģis
trēts LR Uzņēmumu reģistrā. Taču tas nekā
dā gadījumā nenorāda un neapliecina to, ka 
viņš kontrolē šos aktīvus un uzņēmumus. Šo 
uzņēmumu daļas jau kopš 2007.gadā neat
rodas sankcionētās personas kontrolē, jo 
ir nodotas kriminālprocesa virzītāja ieceltā 
mantas glabātāja pārvaldē un kontrolē.

Starp tiem ir uzņēmumi “Ventbunkers”, 
“Ventspils Tirdzniecības osta”, “Kālija 
parks”, “Baltic Coal Terminal”, “Noord Natie 
Ventspils Termināls”, “Baltijas Ekspresis”. 

BATL uzsver, ka gan no Latvijas valdī
bas, gan arī no Ventspils brīvostā strādājošo 
uzņēmēju puses tiek darīts viss iespējamais, 
lai nodrošinā
tu ostas darba 
n e p ā r t ra u k
tību, un lai 
Ventspils ostā 
s t r ā d ā j o š a 
jiem uzņēmu
miem netik
tu apdraudēta 
saimnieciskā 
darbība. 

Valsts pārņē
musi Ventspils 
un Rīgas brī
vostu pārval
des, tāpat tiek 
veidota jauna 
valsts akci
ju sabiedrība, 
kas pārņems 
Ventspils brī
vostas pārval
dību. Ministru 
p r e z i d e n t s 

Krišjānis Kariņš izteicis pārliecību, ka līdz ar 
to ASV noteiktās sankcijas uz ostas darbību 
vairs neatiektos. Tajā pašā laikā BATL aicina 
atbildīgo ministriju atbildīgās amatpersonas 
būt kopā ar nozari, nedoties svētku atvaļi
nājumos, bet pēc iespējas ātrāk sniegt visu 
iespējamo atbalstu Ventspils brīvostas pār
valdei noteikto sankciju atcelšanai.

Ventspils brīvostā strādājošās kompāni
jas turpina darbu, un uzsver, ka uzņēmu
mu klientiem un darbiniekiem nav pamata 
bažām. 
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Izglītības pasākumi
Projekta “Karjeras atbalsts vispārējās un 
profesionālajās izglītības iestādēs” ietva
ros Tārgales un Zūru pamatskolās, kā arī 
Piltenes vidusskolā viesojās “Alfarobot” 
speciālisti. Skolēnus iepazīstināja ar kar
jeras pasauli elektronikā, elektrotehnikā 
un programmēšanā, ļaujot padarboties 
arī pašiem.  

Pēdējais laiks
Ūdensskaitītājiem jābūt uzstādītiem līdz 
1. janvārim. Vēlams pasteigties ar to 
uzstādīšanu, lai par patērēto ūdeni būtu 
jāmaksā atbilstīgi patērētajam, nevis 
vairāk. 

Apmeklē izrādi
Iniciatīvas “Latvijas skolas soma” ietva
ros Piltenes vidusskolas 3. un 4. klašu 
skolēni apmeklēja izrādi “Vilka Vilmāra 
nešpetnie Ziemassvētki” teātra namā 
“Jūras vārti”. Skolēni atzinīgi novērtēja 
izrādes tēlus, dekorācijas, tērpus un deju 
kustības. 

Projekts apstiprināts
2019. gada novembrī Lauku atbalsta die
nesta Zivju fonda padome apstiprinājusi 
Ventspils novada pašvaldības iesniegto 
projektu “Marķēšanas sistēmas ievieša
na zivju resursu aizsardzībai, kontrolei un 
uzraudzībai Ventspils novada publiskajās 
ūdenstilpēs” un piešķīrusi finansējumu 
555,20 eiro apmērā. Kvalitatīvai publisko 
ūdeņu uzraudzības procesa nodrošināša
nai iegādāti 2 planšetdatori, lai, apsekojot 
ūdenstilpes no gaisa ar dronu, labāk varē
tu redzēt un analizēt safilmēto materiālu.

Cepa piparkūkas
Puzes 808. mazpulka tradīcija ir katru 
gadu pirms Ziemassvētkiem cept, glazēt 
un dāvināt piparkūkas. 

Ciemojas suitenes
Jūrkalnes suitu sievas viesojās Usmas 
tautas namā. Tika rīkota suitu meistar
klase “Suiti Usmā”.

Būvniecība turpinās
Jau gandrīz pusgadu Jūrkalnē tiek būvēts 
Vējturu nams – vieta kultūrai un atpūtai. 
Tas ļaus organizēt dažāda mēroga un rak
stura pasākumus brīvdabā, sargājot noti
kumu dalībniekus no lietiem un vējiem.

Labdarības skrējiens
21. decembrī Piedzīvojumu parkā 
notiek labdarības skrējiens, lai palīdzētu 
Tārgales pamatskolas audzēknei Sanijai.

Atpūtas pēcpusdiena
21. decembrī Ventavas sabiedriskajā 
centrā notiek Vārves pagasta senioru 
atpūtas pēcpusdiena. 

Dekorāciju konkurss
Zirās vērtēs skaistākos un interesantākos 
logu un pagalmu svētku noformējumus.

Dievkalpojums Zlēkās
Ziemassvētku dievkalpojums Zlēku baz
nīcā notiks 24. decembrī plkst. 16.

Nomas tiesību konkurss
Ventspils novada pašvaldība izsludina 
rakstisku konkursu par publiskās ūdens
tilpes “Usmas ezers zemesgabala daļas 
izmantošanu peldbūves būvniecībai un 
uzturēšanai. Iznomāt paredzētā zemes
gabala daļa izvietota Bērzragdangas zie
meļu daļā, pretī nekustamajam īpašu
mam “Jaunpumpuri”.

Jaunais gads lai 
veiksmi dod, jaunus 
darbus piepildot!

Ticiet Saulgriežu sniegiem, 
Kas zemi tīru un mirdzošu padarīt māk, 
Ticiet Ziemsvētku klusajam brīnumam, 
Kuram dvēselē jāienāk.

/Skaidrīte Kaldupe/ AS “Ventspils tirdzniecības osta”

Ventspils brīvosta atbrīvota no ASV sankcijām – šāda laba ziņa mūs sasniedza trešdienas vakarā. Taču sankcijas pret Aivaru Lember
gu un trim viņa kontrolētajān biedrībām sankcijas joprojām ir spēkā, tāpat arī Lembergs joprojām skaitās Ventspils domes vadībā. 
Vai tas nozīmē, ka sekas var skart arī pilsētu? Par to, kādā situācijā šobrīd atrodamies, ekspresintervija ar Ventspils domes deputātu 
Ģirtu Valdi Kristovski.  

Par to, ka Aivars Lembergs ar savā ietekmē esošo politiķu starpniecību ilgstoši ietekmējis politiskos procesus valstī, šaubu nav. Atcerēsi
mies kaut vai “Gitas failus”, kuros aiz dažādiem segvārdiem norādīts, kādas summas savulaik maksātas politiskajām partijām un atse
višķiem politiķiem no bēdīgi slavenā 5% fonda. Par to, kur meklējami Lemberga labklājības pamati, stāstīsim nākamajā Ventspilnieks.lv 
numurā, šoreiz par to, kā Lembergam izdevies no Ventspils brīvostas pārvaldes un trīs biedrībām, ko viņš ilgus gadus vadījis, kopš 2000.
gada algā saņemt vairāk kā 4,7 miljonus eiro. Šo naudu viņš saņēmis nevis par veiksmīgu uzņēmējdarbību, bet gan ar savu organizāciju 
starpniecību vienkārši pārlicis no valsts un pašvaldību uzņēmumu kabatas savējā. Bet tā, starp citu, bijusi mūsu, nodokļu maksātāju nauda. 
Arī katra ventspilnieka nodokļos samaksātie līdzekļi.

Lembergam netiks dotas revanša iespējas

Sankcijas Ventspils ostai nu ir atcel
tas. Vai ar to pietiek, lai mēs par pret 
Lembergu, kā arī pret viņa ietekmē eso
šajiem uzņēmumiem vērstajām sankcijām 
varētu aizmirst?

Diskreditēto Brīvostas pārvaldi nomaina akci
ju sabiedrība “Ventas osta”. Esam apstiprinājuši 
ļoti mērķtiecīgu un profesionālu jauno Brīvostas 
pārvaldnieku Andri Purmali, kurš nekavējoties 
uzsācis sadarbību ar ostas komersantiem un 
uzņēmumiem, lai palīdzētu tiem pārvarēt šo 
stresa un risku pilno pārmaiņu laiku. 

Ventspils brīvostas likvidēšana un jaunas 
kapitālsabiedrības izveidošana ir pragmatisks 
un pareizs solis. Tas ir pat ļoti ātrs solis. Taču ar 
to vien nebūs pietiekami. Uguns jau ir ielais
ta pakulās! Vislabākais risinājums – Lemberga 
nekavējoša atstāšanās no vietējas un valsts 
mēroga politikas un biznesa ietekmēšanas. 
Turklāt valstij ir jāparāda griba stāvēt tiesiskuma 
un taisnīguma sardzē, jāveic visi tās rīcībā esošie 
nekavējoši tiesiskie pasākumi, uzsveru, tiesiskie 
pasākumi, ja Lembergs neatkāpjas pats! 

Sankciju piemērotājiem jāredz, ka 
Lembergam netiks dotas revanša iespējas, ka 
viņa melu impērija tiek neatgriezeniski likvidē
ta. Turklāt tiesiski un taisnīgi apturēta! Ir jāredz, 
ka arī Ventspils sabiedrība atver acis un sāk 
domāt. 

Kāpēc, jūsuprāt, vispār izveidojās situā
cija, ka mūsu tiesībsargājošās institūcijas 
gadiem ilgi  nav likušās ne zinis ne par 

Lemberga interešu konfliktiem, ne viņa kon
trolētajām biedrībām,  ne arī īsti gribējuši 
izmeklēt oligarhu lietu vai “Rīdzenes saru
nas”?  Vai var teikt, –  ja atbildīgās institū
cijas šīm lietām būtu pievērsušas vajadzīgo 
uzmanību, tad arī ASV sankciju nebūtu?

Jā. Ja VARAM, KNAB un citas tiesībaizsar
dzības iestādes būtu rīkojušās atbilstoši, tad 
nekad Lemberga ietekme nebūtu sasniegusi 
tādu apmēru, kādu tā Latvijā diemžēl ieguvu
si, nebūtu nodarīts tāds kaitējums Ventspils pil
sētas, ostas un sabiedrības reputācijai, kādu tai 
nodarījis Lembergs. Loģiski – nebūtu sankciju. 
Būtu sadarbība. Domāju, ka arī tranzīts nebū
tu nonācis tādās grūtībās, kādas tas piedzīvo 
pašreiz. 

Ventspils brīvostai un ventspilniekiem 
šī situācija neizbēgami radīs zaudējumus. 
Taču, būsim godīgi, pie tās nav vainīgs viens 
vienīgs cilvēks – Aivars Lembergs. Protams, 
viņš ilgus gadus norādīja atsevišķām politis
kām partijām un pat valdībām, kādi lēmu
mi un kā interesēs pieņemami.  Tomēr vai 
Lembergam vienam nāksies nest atbildību 
par Ventspils ostai un arī ventspilniekiem 
reāli nodarītajiem zaudējumiem?

Ļoti labs jautājums! Atbilde ir tikai viena. Tāda 
mēroga tiesību pārkāpumus, sabiedrisko līdzek
ļu piesavināšanos, kādu veicis Lembergs, biju
si iespējama tikai ar organizētu līdzdalību un 
neslēptu atbalstu. Tas būtu netaisnīgi, ja noti
kušajā vainotu tikai Lembergu vienu. Viņam 

bija un ir joprojām atbalstītāji Ventspilī un visā 
Latvijā. 

Situāciju šobrīd vērtē arī VARAM. Kā īsti ir – 
vai arī Ventspils pilsēta tikai tādēļ vien, ka to 
joprojām kontrolē Lembergs un viņa parti
jas biedri, var ciest zaudējumus? Piemēram, 
Ventspils ostai apturēja ES fondu līdzfinan
sējuma atlikušo izmaksu. Vai līdzīgā situāci
jā nevar nonākt arī pilsēta, kuras mērs, lai 
arī formāli no pienākumiem atstādināts, ir 
Aivars Lembergs?

Vēlreiz uzsveru! Atbildīgs par notikušo ir 
Lembergs. Vadzis ir lūzis, jo uzkrāti smagi pār
valdes un ekonomiskie noziegumi daudzu gadu 
desmitu garumā. Nav pamata domāt, ka  tam 
nebūs nekādu seku. Jautājums ir par to sma
gumu. Valdība, ministrijas, mēs, Ventspils opo
zīcijas mazākuma deputāti, jau tagad aktī
vi strādājam, lai maksimāli ātri tās pārvarētu. 
Ventspilniekiem ir jāpārvērtē viss, kas noti
cis un jānāk valstij palīgā! Laimes lāci neviens 
neatvedīs.  

Kā domājat, vai Lembergam pietiks tik 
daudz godaprāta un cieņas pret savas pil
sētas iedzīvotājiem, lai atkāptos no domes 
mēra amata un noliktu arī deputāta piln
varas? Viņš pats taču nevar nesaprast, ka 
visas šīs nelaimes pār Ventspili nākušas viņa 
gadiem ilgušās rīcības dēļ.

Tas ir jautājums Lembergam! Ventspilnieki, 
prasiet Lembergam, lai parāda godaprātu! 

Lemberga kontrolēto biedrību naudas ceļi
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LATVIJĀ

Mediķi streiku neatbalsta
Latvijas Veselības un sociālās aprūpes 
darbinieku arodbiedrībā (LVSADA) nav 
vienprātības par nepieciešamību rīkot 
streiku, lai turpinātu iestāties pret nāka
mā gada budžetā mediķu atalgojumam 
atvēlēto finansējumu.Ieceres lietderību 
apšauba arī LVSADA vadītājs Valdis Keris. 
Viņš norāda, ka streikam nebūtu plaša 
atbalsta arodbiedrības biedru vidū.

Dzintaru ievēl atkārtoti
Nacionālās apvienības kongresā par 
“Visu Latvijai!”“Tēvzemei un Brīvībai”/
LNNK priekšsēdētāju atkārtoti ievēlēts 
Raivis Dzintars. Par Dzintara ievēlēšanu 
balsoja 239 delegāti, savukārt pret bija 
16 kongresa dalībnieki. Valdē priekšsē
dētāja vietnieku amatos tika aptiprinā
ti kultūras ministrs Nauris Puntulii, EP 
deputāts Roberts Zīle, Saeimas depu
tāti Jānis Dombrava un Rihards Kols, kā 
arī kādreizējais partijas līdzpriekšsēdētājs 
Gaidis Bērziņš.

Latvijā – mazākais eksporta 
kāpums ES
Latvijā šā gada janvārīoktobrī, salī
dzinot ar attiecīgo laika periodu pērn, 
bijis mazākais eksporta pieaugums 
starp Eiropas Savienības valstīm, liecina 
“Eurostat” dati. Salīdzinājumā ar 2018.
gada desmit mēnešiem eksporta apmērs 
Latvijā pieaudzis par 1%. Tāds pats 
kāpums fiksēts Vācijā, Igaunijā, Grieķijā 
un Spānijā, bet Beļģijā un Lielbritānijā 
eksporta apjoms saglabājies nemainīgs.  
Straujākais eksporta kāpums bijis Īrijā 
(+11%), Luksemburgā (+10%), Slovēnijā 
(+8%), kā arī Bulgārijā, Dānijā, Lietuvā 
un Polijā (visās valstīs +6%).

Veidos apsardzes 
komersantu reģistru
Ministru kabinets atbalstījis grozījumus 
Apsardzes darbības likumā, kas paredz 
arī apsardzes komersantu reģistra izvei
došanu. Iekšlietu ministrija uzskata, ka 
tādējādi tiks mazināts ēnu ekonomikas 
īpatsvars apsardzes nozarē un veicināta 
godīga konkurence. Paredzēts arī izveidot 
elektronisko pakalpojumu “Reģistrētie 
apsardzes komersanti”.

Rādīs dzīvnieku nakts dzīvi
Rīgas Zooloģiskais dārzs  no 20. decem
bra līdz 26. janvārim  aicina uz Ziemas 
naktīm, kurās apmeklētāji varēs vērot, 
ko dzīvnieki dara, kad tiek iedegts 
apgaismojums. Zooloģiskā dārza kases 
no 20. decembra līdz 26. janvārim būs 
atvērtas līdz pulksten 19, iekštelpu eks
pozīcijas līdz pulksten 20, bet dzīvniekus 
izgaismotajos āra voljēros vērot varēs 
līdz pulksten 21. 24. un 31. decembrī 
zoodārza kases strādās līdz pulksten 14, 
dārzs līdz pulksten 15, bet5 Ziemas nak
tis zoodārzā nenotiks.

Veselību, laimi 
un panākumus 
Jaunajā gadā!
AS “Baltic coal terminal”

No egles zaļuma un skuju rūgtās elpas 
Uz jauno gadu labo nesot līdz, 
Vēl paņemam no vecā gada šalkām 
Pa siltai liesmai, kurā sildās sirds.

/A. Spura/

Pastāv iespēja, ka tā sauktajiem «Lemberga kontrolētajiem medijiem», piemēram, izde
vumiem “Ventas Balss” un “Neatkarīgā Rīta Avīze”, arī varētu būt kādas sekas no san
kcijām, ko ASV piemērojusi Aivaram Lembergam un četrām juridiskām personām.

Pilsētā runā, ka pēdējās nedēļas laikā uz municipalitātes ēku ar apskaužamu regularitāti dodoties ļaudis, kuri ļoti līdzinoties 
Aivara Lemberga īpaši pietuvinātām uzticamības personām.

Iespējams, tā sauktie “Lemberga kontrolētie 
mediji” arī nonāks sankciju ietekmē

To 
apstiprinājis arī tieslie
tu ministrs Jānis Bordāns 
(JKP): “Nav izslēgts, ka 
atsevišķiem “tā sauktajiem 
medijiem, kurus kontrolē 

Lembergs”, varētu būt kādas sekas saistībā 
ar piemērotajām sankcijām.”

No Ventspils pilsētas pašvaldības vairākkār
tēji izskanējis apgalvojums, ka tā nefinansē 
medijus, tai skaitā “Ventas Balsi”. Tomēr no 

Iepirkumu uzraudzības biroja (IUB) datiem var 
secināt, ka SIA “Ventas Balss” no domes kopš 
2008.gada vien ir saņēmusi vairāk nekā 1,7 
miljonus eiro.

Piemēram, viens no Ventspils pilsētas 
domes noslēgtajiem līgumiem ar “Ventas 
Balsi” par 2017. un 2018.gadu bijis par 369 
066 eiro. Šī summa piešķirta sarunu procedū
rā bez konkursa izsludināšanas.

Tāpat 2017.gadā “informatīvo pakalpojumu 
sniegšanai” izlīdzējusi arī Ventspils novada 
dome. Pēc IUB datiem kopsumma medija rea
lizācijai sasniegusi 413 596 eiro. Un tā visa ir 
iedzīvotāju nodokļos iemaksātā nauda.

Jāatgādina, ka Ministru prezidents Krišjānis 
Kariņš (JV) ir uzdevis vides aizsardzības un 
reģionālās attīstības ministram Jurim Pūcem 
(AP) izvērtēt ASV Ārvalstu aktīvu kontro
les biroja noteikto sankciju ietekmi arī uz 
Ventspils pašvaldības darbību un nepiecieša
mības gadījumā sniegt priekšlikumus par turp
māko rīcību.

Dāsno atbalstītāju pulkam pievienojusies arī 
Ventspils Brīvostas pārvalde, kas gūst līdzek
ļus no domes. Pērnajā gadā Brīvostas pārval
de reģionālā medijā bijusi jāreklamē ar vērie
nu – par 116 808,64 eiro. Tāpat arī 2017. gadā 
brīvostas pārvalde reklāmai lēmusi tērēt tādu 
pašu summu – 116 808,64 eiro.

Šāda sistēma piekopta jau gadiem. 
Piemēram, 2015.gadā tika slēgts reklā
mas līgums par 118 807 eiro. “Lai uzlabotu 
sabiedrības attieksmi un palielinātu sabiedrī
bas atbalstu Ventspils brīvostas darbībai,” un: 
“veidotu Brīvostas pārvaldes pozitīvu tēlu,” tā 
teikts domes Ventspils pilsētas domes priekš
sēdētāja pirmā vietnieka infrastruktūras jau
tājumos Jāņa Vītoliņa parakstītajā iepirkuma 
lēmumā.

Jānorāda, ka Ventspils Brīvostas pārvalde ir 
viens no četriem uzņēmumiem, kas pakļauts 

ASV Ārvalstu aktīvu kontroles biroja (OFAC) 
noteiktajām sankcijām.

Pašlaik gan Ministru kabinets cenšas izņemt 
Ventspils brīvostu no sankciju saraksta, tās 
pārvaldību nododot valsts rokās, dibinot jaunu 
kapitālsabiedrību, kas to darītu.

 
BAROTNES – PAŠVALDĪBAS 
KAPITĀLSABIEDRĪBAS UN IESTĀDES

IUB mājaslapā pieejamā informācija lieci
na, ka SIA “Ventas Balss” šī gada aprīlī ar paš
valdības iestādi “Ventspils Digitālais centrs” ir 
noslēgusi līgumu par 36 363 eiro. Līguma 
nosaukums – “Aktuālās informācijas publi
cēšana vietējā laikrakstā un tā izplatīšana 
Ventspils pilsētā”.

Iepirkumu komisijas, kas izvērtē domes 
finansējuma sadali, priekšsēdētājs ir Aigo 
Gūtmanis, kurš arī ir Lemberga vadītās parti
jas “Latvijai un Ventspilij” biedrs, kā arī “Ventas 
Balss” redaktores Gundegas Mertenas vīramā
tes brāļa audžudēls.

Runājot par pašu iepirkuma konkursu, jāat
zīmē, ka izsludinātā konkursa sadaļā par darba 
uzdevumiem ir teikts: “Sagatavoto publikāci
ju Pretendents saskaņo ar Pasūtītāja pārstāvi 
pirms publicēšanas.”

Proti, Ventspils pilsētas pašvaldības iestā
de “Ventspils Digitālais centrs”, kas ir domes 
pārvaldīts uzņēmums, pieprasa žurnālistiem 
saskaņot saturu pirms publicēšanas, kas no 
žurnālistikas viedokļa nav atbalstāms.

Ja iepriekš dome piešķīra finansējumu 
SIA “Ventas Balss” tieši no pašvaldības budže
ta, tad tagad tas tiek pludināts caur kapitālsa
biedrībām un domes iestādēm. Iespējamais 
iemesls – ar šādu shēmu domei nav jānes 
atbildība par to, kas tiek publicēts laikrakstā, 
kā tiek veidots tā saturs, ja finansējums nāk 
no kapitālsabiedrībām, kur katrā no tām ir 
savs direktors, valde. Proti, kapitālsabiedrība 
slēdz reklāmas līgumu ar mediju, un tai nav 
pienākuma atskaitīties sabiedrības priekšā par 
to, kā piešķirtie līdzekļi jeb nodokļu maksātāju 
nauda tiek iztērēta.

Jāpiebilst, ka saikne starp kapitālsabied
rības budžetu un pašvaldības budžetu nav 
jāmeklē pārāk tālu – kapitālsabiedrības budže
tu veido pašvaldības piešķirtie līdzekļi. Tāpat 
jāatzīmē, ka dome stingri pārrauga savu 
pakļautībā esošo kapitālsabiedrību darbību, 
kas nozīmē, ka visās kapitālsabiedrībās, kas 
piešķir “Ventas Balsij” finansējumu vai slēdz 
ar to reklāmas līgumus, ir Lemberga pakļautī
bā esoši cilvēki.

 
RADNIECĪBA UN DRAUDZĪBA

Izveidotais “tīkls” ir pavisam vien
kāršs. “Ventspils Digitālais centrs” ir domes 
iestāde, kas ar “Ventas Balsi” slēdz līgumu, lai 
medijs izplatītu informāciju par tā sauktajām 
“aktualitātēm pilsētā”.

Tādus pašus līgumus šogad laikraksts 
noslēdzis ar vēl četrām pašvaldības kapitāl
sabiedrībām – ar SIA “Olimpiskais centrs“ 
Ventspils”” par 12 900 eiro, ar pašvaldības uzņē
mumu “Komunālā pārvalde” un “Kurzemes 
filharmonija” noslēgti divi līgumi, katrs par 14 
005 eiro. Tāpat “Ventas Balsi” šogad sponsorē
jis uzņēmums “Ūdeka” ar 13 600,50 eiro. Šeit 
jāpiezīmē, ka “Ventas Balss” galvenā redakto
re ir Gundega Mertena, kura tiek dēvēta par 
“Lemberga režīma” piekritēju, bet viņas vīrs 
Austris Mertens ir valdes loceklis kompāni
jā “A.Mertena birojs”. Firma gādājusi par dūņu 
izvešanu domes uzņēmumam SIA “Ūdeka”.

Šāda paša veida līgumi – par “aktuālās 
informācijas izplatīšanu pilsētā” – noslēgti ar 
kapitālsabiedrību SIA “Ziemeļkurzemes reģio
nālā slimnīca” par 13 999,99 eiro un ar paš
valdības iestādi “Ventspils pilsētas Izglītības 
pārvalde” par 12 561,98 eiro.

“Lursoft” datu bāzē “Ventas Balss” patie
sā labuma guvēju sarakstā vienīgā persona 
ir norādīts medija īpašnieks Mihails Soifers, 
kurš reiz bijis arī viens no Lemberga kontro
lētā medija “Neatkarīgā Rīta Avīze” komerc
direktoriem. 

Elizabete Mežule, Simona Šjadīte,
BNN

VAI VARĒTU BŪT TĀ...?

Domes ēkā pulcējoties “vecā gvarde”. 
Par ko viņi spriež?

A 
cīgie ventspilnieki ievērojuši, ka domes durvis pasā
kuši virināt sankcionētā mēra “vecajai gvardei” stin
gri vien līdzīgi vīri un sievas, bet  pēc tam gaisma 
priekšsēža lodziņā spīdot vēl ilgi. Starp “vīriem melnā” 
esot manīts kāds pensionētajam tirgus direktoram 

Laimonim Strujevičam ārkārtīgi līdzīgs tipāžs, vēl kāds vīrs ļoti atgā
dinot no amata atlaisto Ventspils brīvostas pārvaldnieku Imantu 
Sarmuli. Esot redzēts arī pilsētas izpilddirektora Alda Ābeles līdzi
nieks. Tiesa, par to gan jāšaubās – jo īstais Ābele it kā bijis tā sasir
dzis, ka pat nespējis ierasties darbā, lai paziņotu, ka atsakās, vai, 
gluži otrādi, patur viņam tikko svaigi iedalīto prēmiju. Tāpat manīts 
kungs, kurš izskatījies gluži kā advokāts Olavs Cers. Vai tiešām varē
tu būt, ka advokāts, kuru “Ventas Balss” savulaik cēla vai debesīs un 
raksturoja kā vīru, kura “tīšuprāt neuzkrītošā āriene slēpj prāta izci
lību”, dotos uz slepenām sapulcēm? Pasarg Dies’, nudien neticam!  
Tāpat neticam, ka šajās slepenajās un neafišētajās “shodkās” būtu 
ieradusies pašvaldības dienestu atstājusī un priekšsēdim ļoti lojālā 

Maija Krūkle. Tā noteikti bija pavisam cita dāma. 
Nekādā gadījumā nevēlamies apgalvot, ka šai kompānijai biju

šas padomā kādas šeptes, kuras jāveic pēc iespējas tālāk no citu 
acīm. Nevar taču būt, ka minēto personu līdzinieki nodarbojušies  
ar papīru “satīrīšanu” vai pa visām vīlēm plīstošā un brūkošā bizne
sa pārorientēšanu citās sliedēs un, kā saka, zem citiem karogiem. 
Galu galā nekur nav teikts, ka cilvēki nedrīkst apciemot sankcijām 
pakļautu personu, lai, teiksim, iestudētu Ziemassvētku ludziņu, 
dalītu lomas un mācītos tekstus. Tāpat nav izslēgts, ka noslēpumai
nības plīvurā tīts te top īpašs priekšnesums – piemēram, dziesma 
par Kaupēna tēmu “Meži, meži, tumšie meži...” Bet varbūt slepus 
tiek veikts “mīlestības darbs” –  pakotas pārtikas kulītes kundzei, 
kura nesen visai valstij sūkstījās, ka ar 87 tūkstošu eiro skaidras 
naudas uzkrājumiem nepietiek pat maizītei un ūdenim ne pašai, ne 
bērniem. Neviens taču nedomās, ka visi šie cilvēki  pulcējas tādēļ, 
lai kopīgi izštukotu, kā izvairīties no tik nelāgām lietām kā bloķēti 
konti un strauji no rokām laukā slīdoša vara. 
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       SPORTA ĪSZIŅAS

Šorttrekiste Anna Jansone –  
Latvijas Jaunatnes 
olimpiskajā komandā
Šveicē, Lozannā no 9. līdz 22.janvārim 
notiks III Jaunatnes ziemas Olimpiskās 
spēlēs. Latvijas jaunatnes Olimpiskajā 
komandā iekļauti 30 labākie Latvijas jau
nie ziemas sporta veidu pārstāvji, arī 
Ventspils augstas klases sportistu sagata
vošanas centra un sporta skolas “Spars” 
šorttrekiste Anna Jansone un treneris 
Jēkabs Saulītis.
Sacensībās piedalīsies vairāk kā 1100 
jauno sportistu no 70 pasaules valstīm, 
vecumā no 15 līdz 18 gadiem. Olimpisko 
spēļu sacensību programmā ir iekļauti 8 
ziemas sporta veidu 16 disciplīnas un tiks 
sadalīts 81 medaļu komplekts.

Svarbumbu cēlājiem 
panākumi
Latvijas čempionātā svarbumbu celšanā 
klasiskajā divcīņā starp pieaugušajiem 
un senioriem, kas 14. decembrī notika 
Rugāju sporta centrā, “Ventspils Atlants” 
komandas sportisti  Viktorija Tjutrina, 
Karine Gagaeva, Artūrs Tančins un Vasilijs 
Ginko kļuva par uzvarētājiem katrs savās 
vecuma grupās, izcīnot zelta medaļas un 
Latvijas čempionu titulus. Kopvērtējumā 
„Ventspils Atlants” komanda ierindojās 
4. vietā.

“Velkonim” uzvaras 
Latvijas kausā
Latvijas kausa izcīņā virves vilkšanā tel
pās Jaunbērzē piecu sporta klubu kon
kurencē Ventspils virves vilkšanas klubs 
“Velkonis”  izcīnīja pirmo vietu svara 
kategorijā līdz 700 kg, otro vietu līdz 580 
kg MIX grupā un līdz 480 kg.
Sacensības notika trīs svaru klasēs – līdz 
480kg (4 vīrieši un 2 sievietes), līdz 
580kg MIX un līdz 700 kg.

Sveic ar naudas balvām
Ar naudas balvēm tika sveikti Ventspils 
sportisti par panākumiem Latvijas 
Jaunatnes vasaras olimpiādē. Balvas 
saņēma Sabīne Anna Cinovska par izcīnī
to 1.vietu līdztekās un 2.vietu daudzcīņā 
sporta vingrošanā, Jūlija Karpuka par izcī
nīto 3.vietu atbalsta lēcienā sporta vin
grošanā, kā arī sportistu treneri Ilmārs 
Seilis, Nadežda Seile un Valērija Savicka.
Ventspils pilsētu Latvijas Jaunatnes vasa
ras olimpiādē pārstāvēja 71 sportists no 
sporta skolas “Spars” un Ventspils spor
ta klubiem. Kopā tika izcīnītas 24 meda
ļas t.sk. 4 zelta, 11 sudraba un 9 bronzas.

Ventspils kikbokseriem – 
zelts
Starptautiskajās sacensības kikboksā 
“Vilnius Open 2019”, kuras no 7. līdz 8. 
decembrim norisinājās Lietuvas galvaspil
sētā Viļņā, kopumā piedalījās 160 dalīb
nieki no 7 valstīm.  Dalībnieki sacentās 
K1, Kick light un Body Contact disciplī
nās, vecuma grupās no 8 līdz 19 gadiem 
un pieaugušajiem. Ventspils sporta 
kluba “Favorīts” sportisti Danils Galkins 
un Daniels Likovs sacensībās piedalījās 
Latvijas izlases sastāvā, un abi ventspil
nieki izcīnīja zelta medaļas Kick light dis
ciplīnā. Daniels Likovs startēja pieaugušo 
grupā svara kategorijā līdz 69 kilogra
miem, bet Danils Galkins svara kategorijā 
līdz 57 kilogramiem junioru grupā.

AS “MECHPORT” 
aicina darbā: 
 Metinātājus
- Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, darba pieredze
- Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par dar-
ba rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 4.00 – 5.20 EUR/h
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, vēlama darba pieredze, 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 – 4.60 EUR/h
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība - vidējā vai pamatizglītība
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 EUR/h
CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.12.2019

Juriss atzīmē, ka valsts apsūdzības uzturētāju 
puse izsver iespējamību tiesā replikas laikā 
atsaukties uz noteiktajām sankcijām. Tomēr 
par konkrētu "jā" vai "nē" ir pāragri spriest, 
jo nepieciešams izvērtēt otras puses debašu 
saturu, uzsver prokurors.

Savukārt uz BNN komentāru, ka ir aizdomas 
par vēl viena advokāta «pēkšņu» atkrišanu no 

Prokurors: Uzņēmumi, kuros nav Lemberga 
ietekmes, netiks pakļauti sankcijām

Lemberga tiesvedības, Juriss atzīmē, ka tas 
būtu spēcīgs signāls tam, ka Latvijas tiesu sis
tēmā buksē aizstāvības nodrošināšanas efek
tivitāte. Proti, gadījumā, ja šāds scenārijs nori
sināsies, "Lemberga lieta" var nonākt situācijā, 
ka tiesas process ir pie izejas punkta – tur, kur 
tas tika sākts. «Varbūt ir jāpadomā par rezer
ves advokātu institūciju Latvijas «unikālajiem» 
izņēmuma gadījumiem.»

Juriss uzsver, ka šobrīd tiesas process 

iekļāva sankciju sarakstā vienu Latvijas pilsoni 
un četras ar viņu saistītas juridiskas personas, 
tajā skaitā Ventspils Brīvostas pārvaldi.

Savukārt otrdien, 17. decembrī brīvostas 
pārvaldnieka amatā iecelts Andria Purmalis, 
kurš līdz šim ieņēma Rīgas Brīvostas pār
valdes iekšējās drošības dienesta vadītāja 
amatu. Līdzšinējo ostas pārvaldnieku Imantu 
Sarmuli Ventspils brīvostas valde no amata 
atbrīvoja 13.decembrī. Ventspils brīvostas 

Ventspils Brīvostas pārvaldes 
vietā būs VAS “Ventas osta”

pārvaldnieka vietnieki ir Igors Udodovs un 
Māris Petrovskis. Savukārt Ventspils brī
vostas valdes priekšsēdētājas amatā iecel
ta Satiksmes ministrijas izvirzītā pārstāve 
Inguna Strautmane, bet vietnieka amatā – 
Finanšu ministrijas izvirzītais pārstāvis Ģirts 
Valdis Kristovskis.  

Purmalis apliecināja, ka, veicot iepriekšmi
nētās izmaiņas, var apliecināt, ka sadarbība 
ar Ventspils brīvostas pārvaldi nav saistīta ar 
ASV Finanšu ministrijas Ārvalstu aktīvu kon
troles biroja sankciju sarakstā minētām fizis

kām personām. 
“Esam pateicīgi visiem sadarbības part

neriem par pacietību, izpratni un elastī
bu reaģēt šajā ārkārtas situācijā, no savas 
puses darīsim visu iespējamo, lai jau tuvā
kajā laikā osta atsāktu normālu darbību. Šajā 
brīdī vēlamies īpaši uzsvērt, ka darījumi ar 
Ventspils brīvostas pārvaldi līdz 8. janvārim 
nav pakļauti iepriekšminētajiem riskiem,” 
uzsver Purmalis, aicinot stividorkompānijas 
un termināļus skaidrot situāciju arī saviem 
sadarbības partneriem. 

Lai Jaunajā gadā piepildās 
skaistākie sapņi un 
cerības!
SIA “Noord Natie Ventspils Terminals”

Cik rāmi, cik brīvi un lēnām 
Pār pasauli pārslas laižas! 
Un vietas vairs nepaliek ēnām, 
Un takas un domas ir gaišas.

/Harijs Heislers/

Titulu “Ģimenei draudzīgākā pašvaldība Latvijā 2019” šogad ieguvusi Līvānu novada 
pašvaldība, savukārt titulu “Ģimenei draudzīgākā pašvaldība 2019” plānošanas reģionu 
pašvaldību grupā ieguvušas Ludzas, Iecavas, Grobiņas, Ādažu un Smiltenes novadu paš
valdības, informē Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija.

Ziemassvētki un Jaunais gads jau klauvē pie durvīm, un tas nozīmē, ka pienācis laiks 
izvēlēties arī svētku rotu – eglīti. Ko darīt? Cirst eglīti pašam, izvēlēties podiņā augošu 
kociņu, iztikt ar egļu zariem vai iegādāties “mūžīgo egli” no plastmasas?

ir noslēguma stadijā, kad jānonāk pie 
sprieduma.

«Ir svarīgi ļaunprātīgi neizmantot likumā 
paredzētās tiesības. Gan valsts apsūdzību 
uzturētāju pusei, gan advokātiem jāsaprot, 
ka viņu pienākums ir sekot tam, kas iestrā
dāts likumā,» komentē Juriss. «Nevar aizstāvis 
atteikties [vienkārši] tāpēc, ka viņam tā gri
bas vai viņš ir saguris, vai cer, ka šo lietu [pār
ņems] kāds cits – šāda mehānisma nav.» 

Ģimenei draudzīgākā pašvaldība – 
Līvāni, Ventspilij specbalva

K 
onkursa “Ģimenei draudzīgā
kā pašvaldība 2019” trešajai kār
tai bija izvirzīti desmit finālis
ti – divas pašvaldības no katra 
reģiona. Kurzemē tās bija Grobiņa 

un Ventspils. Konkursa vērtēšanas komi
sija pirms lēmuma pieņemšanas klātienē 
apmeklēja visas konkursa finālam nomi
nētās pašvaldības, lai personīgi pārliecinā
tos par pašvaldību rūpēm par ģimenēm ar 

bērniem. Katrai no pašvaldībām bija iespē
ja izcelt labākos piemērus, kā tās spēj pie
saistīt novadam iedzīvotājus, uzlabot tiem 
dzīves kvalitāti, piedāvāt atbalstu dažādās 
dzīves jomās un situācijās. Vērtēšanas komi
sija atzīst, ka šā gada uzvarētāju titulu iegu
vušās pašvaldības ir labs piemērs, kā rūpē
ties par ģimenēm, sākot no brīža, kad tiek 
noslēgta laulība un piedzimst bērniņš.

Savukārt Ventspils pilsēta saņēma speciāl

balvu “Par plašāko piedāvājumu ģimenēm 
kultūrā un zinātnē, pieejamību modernāka
jām IT”.

Konkursa uzvarētāja – Līvānu novada paš
valdība saņēma naudas balvu 25 000 eiro 
apmērā, titula “Ģimenei draudzīgākā paš
valdība 2019 plānošanas reģionu pašvaldību 
grupā” ieguvējas katra saņēma 15 000 eiro, 
savukārt Ventspils pilsēta tika pie 6000 eiro 
lielas naudas balvas.

Piešķirtā naudas balva pašvaldībām būs 
jāizmanto ģimenēm ar bērniem atbalsta 
pasākumu un pakalpojumu nodrošināšanai 
vai ģimenēm ar bērniem piemērotas vides 
veidošanai 2020. gadā. 

Kādu eglīti izvēlēties?

V 
AS “Latvijas Valsts meži” apsaim
niekotajos mežos arī šogad kat
ram Latvijas iedzīvotājam 
Ziemassvētku un Jaunā gada 
sagaidīšanai ir atļauts nocirst 

vienu eglīti. LVM apsaimniekotos mežus ir 
viegli atpazīt –  tie visā Latvijā apzīmēti ar 
plāksni, kur uz dzeltena fona virsū ir LVM 
logotips. Šīs zīmes atrodas  stigu un ceļu 
malās. Drīkst nocirst eglītes, kuras aug meža 
ceļu malās, uz stigām, grāvju malās un zem 

elektrolīnijām, kā arī pieaugušā mežā zem 
lielajiem kokiem. Eglīte ir jācērt līdz ar zemi, 
bet nevajadzīgos apakšējos zarus jānozāģē 
un jāatstāj turpat mežā.

Pareizi izvēlēties un kopt
Pērkot eglīti jāpārliecinās par tās kvalitāti. 

Ar roku jānovelk pa skujām, un ja tās nebirst, 
vai rokā paliek niecīgs skuju daudzums, tas 
nozīmē, ka egle ir svaiga un nav pavadīju
si ilgu laiku tirdzniecības vietā. Tāpat jāatce
ras, ka eglītei jābūt iesaiņotai speciālā iepa
kojumā – šis sietiņš atvieglo transportēšanu, 
kā arī pasargā no zaru nolūšanas. Pievērsiet 
uzmanību eglītes kājai. Audzētavās eglītes 
tiek nozāģētas vai nokniebtas un zāģēšanas 
vietai jābūt taisnai. Ja eglītes griezuma vieta 

ir slīpa, visticamāk eglīte ir griezta steigā ar 
mačetei līdzīgu instrumentu. Neviens eglīšu 
audzētājs eglītes slīpi nezāģē.

Nenesiet eglīti uzreiz no meža vai tirgus 
plača siltā istabā. Dažas stundas pirms ievie
tošanas tai paredzētajā stiprinājumā, eglīti 
vajadzētu paturēt kādā vēsākā verandā vai 
arī uz balkona. Ļoti krasas temperatūras mai
ņas meža skaistulei nepatīk.

Lai zāģēta egle priecētu ilgāk, ieteicams 
to stiprināt statīvā, kura apakšā iespējams 
ieliet ūdeni. Pirms egles ievietošanas statī
vā, stumbru atbrīvo no mizas, kā arī nedaudz 
iezāģē, lai labāk uzsūktos mitrums. Ūdenim 
klāt var pievienot glicerīnu, aspirīna table
ti vai pāris karotes cukura, kas baros egli. 
Novietojiet egli tālāk no radiatoriem un 
citiem siltuma avotiem, pasargājot to no 
izžūšanas. Ja telpā, kur stāv egle, ir siltā 
grīda, noteikti tiks veicināta ātrāka izžūšana 
un skuju biršana. 
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cik tomēr no dzirdīgiem ļautiņiem atšķirīgā fiziskā un emocio
nālā situācijā atrodas  no skaņām nošķirts cilvēks un  vajadzī
gā brīdī piedāvātu viņam atbalstu. Pati Ina pieredzi iejūtībai 
guvusi ģimenē, jo abi viņas vecāki bijuši nedzirdīgi un meite
ne kā pirmo apguvusi nevis skaņu, bet tieši zīmju valodu, kas 
bērniem padodas pat vieglāk, nekā runas mācīšanās.    

PALĪDZ DZĪVOT JĒGPILNI
“Ar izolējošām austiņām sevi atslēdzot no skaņu pasaules, 

varbūt kaut vai daļēji varēsim iztēloties, kā dabā un sabiedrī
bā jūtas sadzirdēt nespējīgs cilvēks. Cik neomulīgi ir neuztvert 
blakus esošu cilvēku balsis, mašīnas ielās, pērkonu debe
sīs, putnu sarunas mežā un daudz, daudz  cita, pie kā esam 
pieraduši kopš mazotnes. Atsevišķs jautājums, vai un kā šo 
viņiem nekad nebijušās spējas iztrūkumu un vajadzību pēc 
tās apjauš un  izjūt paši nedzirdīgie,” Ina nemēģina iedziļinā
ties dabas kļūdu un slimību seku filozofijā, par galveno uzska
tot: šādiem cilvēkiem – praktiski un tagad! – var un  vajag pie
dāvāt palīdzību. Lai viņi līdzās pārējiem  cienījami un ar jēgu 
spētu nodzīvot šai pasaulē katram atvēlēto laiku. 

Ina surdotulces darbam,  ko varētu saukt arī par misiju, vel
tījusi teju divdesmit gadu, tajā pelnot pieticīgu iztiku ģimenei, 
bet gūstot milzīgu, vārdos pat grūti aprakstāmu gandarīju
mu –  ka spēj būt noderīga  tiem, kam tas ļoti nepieciešams.  

“Tikai, Dieva dēļ, nepārprotiet: es Ventspilī neesmu vienī
gā, ka valsts vārdā cenšas rūpēties par šiem īpašajiem cilvē
kiem. Milzīgu darbu Ventspils  Surdotehniskās palīdzības cen
tra (SPC) dibināšanā un modernizācijā ir veikusi Dr. Marika 
Daudze, klientus tajā profesionāli un iejūtīgi apkalpo reģis
tratore  Daina Siņavska, bet Latvijas Nedzirdīgo savienības 
(LNS) Ventspils reģionālajā  biedrībā nedzirdīgo un vājdzirdīgo 
kontingentu uz sabiedriskajām aktivitātēm mudina, saturīgas 
atpūtas un derīgas izglītošanās iespējas piedāvā tās priekšsē
dētāja, viņa arī rehabilitoloģe Ieva GeigePreiss,” Ina piekrīt, 
ka viņas darbs varbūt ir pamanāmāks, jo pārsvarā norit pub
liskajā telpā. Visur tur, kur darba vai sadzīves jautājumi jākār
to viņas klientiem. 

DAŽĀDAIS KLUSUMS
“Atceroties, cik brīnišķīgi visapkārt skan daba un ļaudis, 

mēs, dzirdīgie, austiņas varam jebkurā brīdī noņemt,” turpi
not iespējamā eksperimenta tēmu, salīdzina Ina. Atzīstot, ka 
daži cilvēki daudzbalsīgajā skaņu pasaulē ne šādā, ne citādā 
veidā nekad nevarēs atgriezties vai nokļūt, jo daba viņus ir  
lēmusi mūžīgam klusumam. 

“Taču tas, manuprāt, nav nervus veldzējošais klusums, 
pēc kāda ļaudis parasti ilgojas pēc grūta darba. Tas ir nebei
dzams un nomācošs, kad cilvēks jūtas viens un  aprakts vates 
kalnā,” Ina pieļauj, ka šajā salīdzinājumā varbūt kļūdās, jo, 
zīmju valodā izteiktu, nedzirdīgo cilvēku emociju dziļumu var 
tikai nojaust. 

“Varbūt pat ir savādāk, jo līdzdalība festivālos, ekskursijās, 
jubileju svinībās liecina, ka nedzirdīgo vairākums savu likte
ni neuztver traģiski, bet cenšas dzīvi dzīvot  visā sev aizsnie
dzamā krāšņumā. Turklāt dzirdes uzlabošanai tagad pieeja
mie palīglīdzekļi daudziem ļauj iekļauties slimības neskarto 
sabiedrībā un dod pamatu cerēt, ka jau pārredzamā nākotnē 
nedzirdību pilnībā varēs izārstēt ar medicīniskām manipulāci
jām,   mazināt ar augsto tehnoloģiju palīdzību, kas jau stabili 
ienāk surdo pakalpojumu nozarē,” Ina nākotnē raugās opti
mistiski, novērtējot jau tagad savā darbā ar klientiem izman
tojamās jaunāko tehnoloģiju iespējas, starp kurām kā pir
mās viņa piesauc mobilo telefonu, “planšetnieku” un paras
to datoru izmantošanu. Dr. Daudze viņu papildina atgādinot, 
ka SPC bez maksas iespējams saņemt tieši nedzirdīgajiem 
domātus skaņas indikatorus ar gaismas signālu, kas brīdina 
par piedūmojumu telpās; raidītāju, kas aicina reaģēt uz bērna 
raudām; laikrādi ar vibrozvanu; speciālu ierīci saziņai ar sur
dotulku un citu gudru aparatūru.

AIZSNIEDZAMA VIENMĒR UN DAŽĀDI
“Vai gan pirms pārdesmit gadiem varējām iedomāties, ka 

mani mobilajā telefonā vai skaipā ar zīmēm uzrunās klients 
un lūgs, lai piesaku viņu ģimenes ārsta apmeklējumam? 
Tagad tā ir ikdiena,”Ina priecīga, ka arī šādi var palīdzēt klien
tiem, kuri apguvuši video saziņas prasmes.   

Starp klusuma un skaņu pasauli

Jaunajā gadā vēlam tikai 
gaišas un labas dienas!

AS “Baltijas Ekspresis”

Nāc, Ziemassvētku naktī ieklausies, 
Kad debesīs sniega dzirnavas maļ. 
Mums cerība laimes pakavus 
No zvaigžņu mirdzuma kaļ.

/S. Vasiļevska/

Speciālajā literatūrā skaidrots, ka surdotulkam ir pienākums 
būt  vidutājam starp manuālo (roku) un skaņas komunikāciju. 
Praksē Inai tas nozīmē – būt telefonā ar īsziņu, ar  klauvējie
nu pie durvīm vai kā citādi aizsniedzamai jebkurā diennakts 
stundā visa gada garumā. Jo vajadzība sazināties ar dzirdīgo 
pasauli  jebkurā brīdī var rasties  ikvienam no vairāk nekā 
četrdesmit Ventspilī un novadā dzīvojošajiem viņas klientiem. 
Reizēm uzņemoties palīdzēt arī kādam kuldīdzniekiem, kad 
turienes kolēģe ir atvaļinājumā. 

“Kaut gan surdotulku prombūtne mēdz būt visai nosacī
ta. Mūs jebkurā Latvijas un pasaules malā parasti aizsniedz 
ar telefonu un  videoierīcēm, jo pastāvīgie klienti ir piera
duši pie “sava” tulka,” Ina atzīst, ka savējos saprot no “pus
vārda – pusžesta”, no ātrumā un gramatiski varbūt nepareizi 
“uzbakstītas”  īsziņas, jo lieliski pārzina visu klientu rakstu
ra īpatnības, katra zīmju valodas manieri, veselības un soci
ālo stāvokli, lai nekavējoties varētu pieslēgties problēmas 
risināšanai. Vienlaicīgi saglabājot tulka profesijā obligāto 
konfidencionalitāti. 

TIK VIENKĀRŠI: “ES – VEIKALS!”
Reizēm, kad klients ir apjucis negaidītā un neparastā situ

ācijā, emocijas var sakārtot pat neilgā zīmju valodas sarunā 
viedtālrunī. Ina  regulāri papildina zināšanas ne tikai tās lie
tošanā, bet arī psiholoģijā, saskarsmes un radošajā komuni
kācijā, sociālo un tiesisko jautājumu kārtošanā, var piedāvāt 
padomu pagaidu risinājumam , ja radušās akūtas problēmas 
surdotehnikas lietošanā. Ina apgalvo, ka viņai patīk meklēt 
radošus risinājumus kopā ar klientu, jo vairākums no viņiem 
parasti piedāvā ļoti asprātīgas un oriģinālas, reizēm arī jautras 
idejas, kas dzirdīgam cilvēkam rutīnas dēļ pat prātā neienāk.     

“Starp mūsu klientiem ir nedzirdīgie kopš dzimšanas, vāj
dzirdīgie pēc dažādām saslimšanām bērnībā. Daudziem prob
lēmas ar dzirdi rodas vecuma dēļ, viņi zīmju valodu neprot un 
ir Surdotehniskās palīdzības centra, nevis mani klienti,”skaid
ro Ina. 

“Palīdzība “manējiem” parasti vajadzīga, lai pilnvērtīgi 
kontaktētos ar mediķiem aptiekā un poliklīnikā, risinātu jau
tājumus ar Valsts ieņēmumu dienesta un pašvaldības dar
biniekiem, policiju un namu apsaimniekotājiem, dažkārt arī 
dzīvokļa kaimiņiem un darba devējiem,”Ina uzskaita, ka gan
drīz visi viņas klienti ir beiguši speciālās skolas Rīgā, Valmierā 
vai Jelgavā, kur pēc īpašas programmas apguvuši zīmju valo
das latvisko variantu. Tajā, diemžēl, nav iespējams iekļaut 
pilnvērtīgu gramatikas formu pielietošanu, jo tās nespēj 
izprast cilvēks, kas nekad nav dzirdējis, kā skan “dzīvā runa”. 
Tāpēc nedzirdīgais, piemēram, ar zīmēm nespēj pateikt: “Es 
iešu ( biju, gribu) uz veikalu”, tā vietā ar rokām parādot: “Es 
– veikals” un surdotulkam jāmāk ar palīgvārdiem noskaidrot, 
kādas darbības šai sakarā klients gatavojas vai ir jau veicis. 

Ar tēvu Induli viņa jubilejas reizē.

PIRMĀ BIJA ZĪMJU VALODA
“Diemžēl, raita saruna var izdoties  tikai par vienkāršākām 

sadzīves tēmām, jo dabas un cilvēku pasaules radīto skaņu un 
jēdzienu daudzveidību nedzirdīgajiem ar valodas zīmēm pilnī
bā izskaidrot ir gandrīz neiespējami. Vairākums manu klientu 
nekad un nekādas skaņas, tanī skaitā savu balsi,  nav dzirdēju
ši. Viņu pirmā un galvenā ir bijusi un paliek zīmju valoda,”Ina 
stāsta, ka arī viņai pirmā bijusi nevis latviešu, bet zīmju valoda. 
Runātprasmi apguvusi no vecāku tuviniekiem un bērnu dārzā. 

“Abi mani vecāki pēc smagām saslimšanām bija kļuvuši 
nedzirdīgi vēl zīdaiņu vecumā. Kā pirmdzimtie viņi  nāk no 
kuplām ģimenēm, kurās visiem pārējiem nekad nav bijuši 
un nav dzirdes traucējumi. Tādu nav arī man un māsai Unai, 
arī mana pirmā mazmeitiņa  ir no šādas slimības pasargāta,”  
Ina nepiekrīt tiem, kuri apšauba, vai atbildīgi ir nedzirdīgiem 
pāriem vedot ģimenes un laist pasaulē bērnus. 

“Mans tēvs Indulis Pāže darba mūžā bija pazīstams kā aug
stas raudzes galdnieks, melnbaltās fotogrāfijas meistars un 
arī pensijas gados joprojām atzīstami spēlē šahu. Bija un ir 
sabiedriski aktīvs, izpelnījies LNS un Ventspils nodaļas Goda 
biedra nosaukumu. Māte Dzidra speciālajā skolā bija izmā
cījusies par plaša profila šuvēju, pieņēma arī individuālus 
pasūtījumus un viņas talantu  apģērbu modelēšanā varēja 
apbrīnot,” Ina piekrīt, ka “būt vecākiem par ausi” un palīdzēt 
viņiem sarunās ar dzirdīgajiem agrā bērnībā reizēm šķitis 
apgrūtinoši. Kā pozitīvo viņa atzīmē, ka zīmju valodas apgū
šana trenējusi ne vien prāta spējas, roku veiklības un ķerme
ņa valodas koordināciju, tā likusi pie spoguļa  piedomāt par 
sejas izteiksmīgumu, kas ir viens no zīmju valodas pama
ta elementiem. Piedaloties vecāku kontaktos iestādēs un 
sabiedriskās vietās, Ina par dzīves norisēm uzzinājusi nesalī
dzināmi vairāk un agrāk, nekā daudzi vienaudži.

“Tagad zinu, ka cilvēkam bez bērnības pieredzes zīmju 
valodas apgūšanai līdz sinhronās tulkošanas līmenim vaja
dzētu mācīties vismaz pieci gadi,” Ina atceras, ka ar savām 
kopš zīdaiņa vecuma krātajām  zīmju valodas zināšanām pat 
iemantojusi klases biedru skaudīgu apbrīnu. 

PALDIES VAR PATEIKT, VAR ARĪ PARĀDĪT
“Mācības  vidusskolā man nekādas grūtības nesagādāja, 

pēc tās vairākus gadus, tāpat kā tēvs, nostrādāju galdniecībā 
un labprāt pieņēmu piedāvājumu apgūt profesionāla surdo
tulka prasmes,”Ina pateicīga vecākiem, ka tie visumā pareizi 
lietojuši un viņai nodevuši speciālajās skolās iemācīto zīmju 
valodu, kas tagad noder tulces darbā. 

“Par laimi, līdz šim Latvijā man nav gadījies vērot nedzirdī
gos diskriminējošu attieksmi sabiedriskās vietās un iestādēs, 
kad atrodamies tur kopā ar klientu. Problēmas dažkārt radu
šās, kad manis nav klāt, bet surdotulku valstī ir tik, cik ir, uz 
mums reizēm pat jāpiesakās rindā.

Manuprāt, apsveicami būtu, ja surdotulkus vismaz ziņu rai
dījumiem pieaicinātu ne tikai LTV 1. programma, bet arī reģio
nālās televīzijas. Ārzemēs vērots, ka lielveikalos  klientam, 
kas sevi atklāj kā nedzirdīgu, kasieris par pirkumu paldies 
pasaka un jauku dienu novēl zīmju valodā. Tas nepavisam 
nav grūti, apņemos to iemācīt dažās nodarbībās,” Ina gatava 
sadarboties gan ar TV, gan tirgotājiem. 

“Latvijā ir precedenti, kad arī amatpersonu svētku uzru
nas klātienē tiek tulkotas zīmju valodā, kāpēc gan priecīgus 
Ziemassvētkus un laimīgu Jauno gadu tādā veidā nevarētu 
novēlēt arī Ventspilī,” rosina padomāt Ina. 
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Vairs tikai dažas dienas atlikušas līdz 
Ziemassvētkiem, tādēļ nav brīnums, 
ka pilsētā notiek tik milzum daudz 
notikumu. Ir ko izvēlēties! “Vents
pilnieks.lv” prātoja, ko varētu šoreiz 
ieteikt. Iespējams, labākais piedāvā
jums ir tāds, kas priecēs kā lielus, tā 
mazus, īsi sakot – jebkuram vecumam. 

Reiz 
ZiemassvētkosVentspils. Rokoko laikmets X

Kafijas punšs un “zīdainais kažoks”

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

PIEKTDIEN – 2019. gada 
20. decembrī

plkst. 14.30

U11 komandu spēle

HK Venta 2002 – DLSS 2010

Iepriekšējos šī cikla rakstos 
esam apskatījuši rokoko 
laikmeta Ventspils iekšpoli
tisko stāvokli, ekonomisko 
situāciju un sociālo vidi, 
kā arī mēģinājuši uzburt 
atsevišķu svarīgu notikumu 
ainas. Šoreiz pacentīsimies 
ar vēstures avotu palīdzī
bu, ņemot talkā nedaudz 
iztēles, palūkot, kā tērpās 
mūsu tālie senči, kā izklai
dējās un ar ko nodarbojās 
brīvajā laikā. 

S 
estdien plkst. 15 Teātra namā 
“Jūras vārti” viesosies tautā mīlē
tais mūziķis un dzejnieks Guntars 
Račs un “Saldās sejas”. Pērn, atzī
mējot dzejoļu un dziesmu grāma

tas “Reiz Ziemassvētkos” izdošanu, radās 
īpaša koncertprogramma. Tagad ir radīta 
jauna programma, un sestdien to varēs bau
dīt Ventspilī.

Šogad koncertos uzstāsies arī leģen
dārā bērnu popgrupa «Dzeguzīte», kas 
īpaši priecēs bērnus, tāpat dziedās, pie
mēram, Ivo Fomins, Mārtiiņš Ruskis un citi. 
Protams, pie bungām pats Gundars Račs, 
kurš arī lasīs jaunos dzojoļus. 

21.decembrī visi tiek aicināti piedalīties 
arī bluķa vilkšanā un ar dziesmām, dejām 
un rotaļām atzīmēt Bluķa vakaru. 

Svētdien plkst. 11 Bērnu pilsētiņā un 
plkst. 15 Pārventas bērnu parkā “Fantāzija” 
muzikāla rotaļu programma bērniem 
“Ziemassvētkus gaidot”, bet Ziemassvētku 
dienā, 25.decembrī, Piejūras brīvdabas 
muzejā visus gaida Mazbānīša svētki.

Savukārt ar sportisko garu apveltī
tos ventspilniekus iepricinās ziņa,ka 31. 
decembrī, plkst. 12 pie Olimpiskā centra 
“Ventspils” basketbola halles ieejas ar tra
dicionālo salūtu tiks dots starts ikgadējām 
sacensībām “Vecgada skrējiens”. 

Ventspils pilsēta jauno, 2020., gadu, 
kā tradicionāli ierasts, sagaidīs ar 
grandiozu uguņošanu. Šogad tā 
pilsētai izmaksās 22 919,80 eiro bez 
pievienotās vērtības nodokļa, liecina 
Iepirkumu uzraudzības biroja sniegtā 
informācija.

Jaunajā 
gadā krāšni 
uguņos

P 
ašvaldības iestādes “Komunālā 
pārvalde” rīkotajā iepirkuma kon
kursā arī šogad līdzīgi kā iepriek
šējos gadus uzvarējis vienīgais 
pretendents – SIA “International 

Fireworks Design”. Šis pats uzņēmums par 
līgumcenu 22 920, 40 eiro (bez PVN) rīkoja 
uguņošanu sagaidot arī 2019. gadu.

Jauno gadu ventspilnieki aicināti sagai
dīt pilsētas Lielajā laukumā, kas kopš reno
vācijas un koncertzāles “Latvija” atklā
šanas, kļuvis par pilsētas krāšņāko pasā
kumu norises vietu. No pulksten 23:30 
sanākušos ar iemīļotām melodijām prie
cēs mūziķis Ivo Fomins ar pavadošo grupu. 
Savukārt svētku uguņošana sāksies pulk
sten 00:33:44, kad Jaunais gads iestājas 
pēc Ventspils laika. 

Pasākuma organizatori aicina sekot līdzi 
aktuālākajai informācijai par plānotajiem 
papildus sabiedriskā transporta reisiem un 
nelielām satiksmes izmaiņām Ventspils pil
sētas un Ventspils Kultūras centra mājasla
pās un sociālo tīklu kontos. 

N 
evajadzētu domāt, ka senie vents
pilnieki, jebšu Eiropas nomalē dzī
vodami, gaužām tālu atpalika no 
tālaika modes tendencēm, savie
sīgās dzīves un gastronomiska

jiem paradumiem – šajā ziņā ostas pilsētai 
vienmēr bijušas priekšrocības. Arī Ventspils 
birģeri tērpās garajos kamzoļos ar daudzām 
pogām, valkāja bikses līdz ceļgaliem un sprā
džu kurpes, nēsāja parūkas un pūderēja tās; 
birģerienes dižojās korsetēs un kuplos svār
kos, ap kaklu lika lakatiņus, kuru špicainie 
stūri sniedzās līdz viduklim, uz cirtotajām fri
zūrām sprauda aubītes vai pamatīgu apmē
ru cepures. Pilsētnieki braukāja karietēs, pus
karietēs vai smalkos ratos. Turīgākie atļāvās 
ietērpt savus sulaiņus īpašās livrejās. Iepriekš 
jau minējām, ka rātes un tiesas kalpotājiem 
izsniedza zināmas naudas summas piemēro
ta apģērba jeb uniformas iegādei (kas ne allaž 
tika izdarīts). Kā izriet no vēstures avotiem, 
vienotas formas apģērbus nēsāja arī Zaļās (lai
kam arī Zilās) gvardes dalībnieki – tumši zaļus 
svārkus ar tādas pašas krāsas oderi, vestes un 
attiecīgi zaļas bikses ar spīdīgām pogām.

Taču, ja gribam uzzināt vairāk par 18. gad
simta Ventspils birģeru ģērbšanās ieradu
miem, jāpalūko, kam un ko bija aizliegts 

valkāt, – cilvēka dabā kopš vissenākajiem 
laikiem bijusi tiekšanās pēc aizliegtā augļa. 
Tamdēļ jāpapēta pilsētas kārtības noteikumi 
“par atšķirīgu apģērbu”, par atļauto un aiz
liegto. Šie noteikumi būtībā ir krietni senāk 
izdotā Kurzemes hercogistes nolikuma par 
“greznības noliegumu” variants, kas sasau
cās ar viduslaiku principu “tu esi tas, kā tu 
ģērbies”. Tādējādi birģeriem bija aizliegts 
nēsāt zelta vai sudraba diegiem caurausta 
auduma apģērbus, un vispār – nekādus audu
mus, kas maksā vairāk par 5 dālderiem olek
tī (olekts – apmēram 53 cm), tātad patiešām 
dārgi, pat ja audums bija pāris olekšu plats. 
Vienīgi rātskungiem bija atļauts šūt kamzoļus 
un apmetņus no vilnas auduma, kas mak
sāja līdz 6 dālderiem olektī. Līdz ar to rāt
skungi pieļautās greznības jomā bija vispri
vileģētākā kārta. Ja parasti tirgotāji drīkstēja 
tērpties audumos par 5 dālderiem olektī, tad 
amatniekiem, pat turīgākajiem,  kamzoļu un 
bikšu drēbes cenas “griesti” bija tikai viens 
dālderis. Rātskungu un turīgo tirgotāju sie
vas un meitas varēja rotāt savas kleitas un 
cepures ar 1–2 pirkstu platuma mežģīni vai 
tresi, amatnieku sievām un meitām atļau
ta tikai viena pirksta platuma “špice”. Visām 
citām sievietēm rotāt drēbes ar zelta vai sud
raba diedziņu mežģīnēm, lentēm un nošu
vēm kategoriski aizliegts. Samts visai birģeru 
kārtai bija aizliegta greznība, tikai rātskun
gi un viņu kundzes drīkstēja šūt cepures no 
samta; bet pat rātskungi nedrīkstēja tapsēt 
savas karietes ar samtu.  Arī zelta un sud
raba pogas bija rātskungu un bagāto tirgo
ņu privilēģija. No caunādas un citām “smal
kām” zvērādām šūtas mufes un tērpu apšu
ves piederējās rātskungu un tirgotāju sievām, 
amatnieku kundzes un jaunkundzes labākajā 
gadījumā varēja atļauties lapsādas. Ļoti skru
pulozi definēts rotaslietu aizliegums; svētkos 
rātskungu un tirgoņu sievas un meitas drīk
stēja likt ap kaklu divas pērļu virtenes un 
krustiņu, nēsāt vienu zelta gredzenu un aus
karus. Amatnieku sievām un meitām atļau
ta tikai viena pērļu virtene un viens zelta 
gredzentiņš. 

Tik precīzi aizliegumi norāda, ka patiesībā 
sievietes nēsāja daudz vairāk rotu un mež
ģīņu, – cik nu vīri varēja atļauties nopirkt. 
Un patiešām grūti noticēt, ka tik “lecīgi” bir
ģermeistari, kā jau vairākkārt pieminētais 
afērists un “lietu bīdītājs” Zēls, spēja attu
rēties no kārdinājuma iztapsēt savu karieti 
ar samtu. Viss pieminētais, cita starpā, lieci
na arī par zināmu aprindu turību, kas dīvai
nā (vismaz no vispārpieņemtā viedokļa) 
kārtā nojaušama arī “nevācu”, t.i., latviešu 
sabiedrībā. Ne velti 1783. gadā birģeri lūdza 
rāti vērsties pret greznību nevācu kalpu kār

tas apģērbā, “jo tagad, kā izskatās, nepa
stāv vairs nekādas atšķirības starp birģeru un 
kalpu kārtas sievietēm”. Uz to rāte atbildē
ja, ka nolemts apspriest šo lietu ar pilskun
gu Noldi, lai lēmums attiektos arī uz perso
nām, kas dzīvo teritorijā pie pils (šī teritori
ja bija pakļauta nevis pilsētas, bet hercoga 
likumiem). Vai šī “vēršanās” kaut ko mainīja, 
ziņu nav, taču nekad nav bijis varas, kas spētu 
ilgākā laikā atturēt sievietes no tiekšanās pēc 
skaistām drēbēm un rotām. Protokolā lasāms 
arī šāds kuriozs: “Tirdzniecības tiesas kal
potājam jāpaziņo Matīsas meitai, kas dzīvo 
Gēbela krogā, lai turpmāk viņa vairs nenēsā
tu zīdaino kažoku, citādi kažoku viņai atņems 
un atdos nabagiem”. Interesanti, ko gan būtu 
darījuši nabagi ar “zīdaino kažoku”, nēsāt tak 
tādu nedrīkstēja!...

Kā gan pavadīja laiku saposušies Ventspils 
birģeri? Laikam jau visbiežāk krogā, jo tādu 
bija milzums. “Birģeri savas dzīvojamās 
mājas pārvērš par krogiem, ir jālemj, lai 
nevienam birģerim nepiederētu vairāk par 
vienu krogu”. Vai tiešām paši pilsētnieki 
nodrošināja ienākumus, vai arī krogu turētā
ji orientējās uz iebraucējiem, citzemju kuģu 
jūrniekiem? 1777. gadā tirgotāju iesniegumā 
rātei rakstīts: “publiskos krogos notiek vis
lielākā pelnīšanās, pārdod ne vien tabaku, 
bet krodzinieks Holands tagad pat pamanī
jies taisīt kafijas punšu”. Interesanti, kā tāds 
punšs varētu garšot? Kā redzams, 18. gad
simta ventspilniekiem tādas delikateses kā 
kafija, šokolāde, dienvidu augļi u.c. nebija 
svešas. Piemēram, tai pašā gadā ostā ienā
ca Lībekas kuģis, kura kravā bija citroni un 
Beļģijas austeres. Kas attiecas uz tabaku, 
tad šis “ārzemju produkts” ventspilniekiem 
bija pazīstams kādus simt gadus – kopš her
coga Jēkaba Tobago ceļojumu laikiem – un 
patērēts jo plaši. To apliecina neskaitāmu 
Holandes tipa māla pīpīšu lausku atradu
mi arheoloģiskajos izrakumos. Pīpētāju bija 
ļoti daudz, pat sieviešu (īpaši gados vecāku) 
vidū; ir lasīts, ka seno laiku dakteri tabakas 
pīpēšanu ieteikuši kā medicīnisku procedūru 
pret aizdusu un labākai atklepošanai. Iepriekš 
pieminējām tirgotāju bažas, ka pīpes kūpi
nātāji pēc kārtīgas «uzņemšanas uz krūts», 
guļot kroga bēniņu sienā, “var nodedzināt 
puspilsētas”. Vai nu šī, vai cita iemesla dēļ 
1786. gadā rāte smēķēšanu aizliedza (!). 
Protokolā rakstīts: “Pēc tam, kad baznīcā lat
viešu draudzei pasludināts tabakas smēķēša
nas aizliegums, nolemts, ka nevācu ļaudīm, 
ko redzēs ielās ar degošām pīpēm, šīs pīpes 
atņems; vāciešus sodīs ar naudas sodu”. Diez 
vai šo aizliegumu ņēma vērā, jo paši rātskun
gi nespēja atteikties no pīpēm... 

Turpinājums nākamajā numurā

Lai nepietrūktu gaišu domu, 
siltu smaidu un labas omas!
        AS “Kālija parks”

Ziemassvētku vakars kad satumst aiz loga, 
Zaigot sāk zvaigznes kā dimanta pogas, 
Spīd zelta mēness, mirdz sudraba sniegs, 
Ir bagāts ikviens, ja vien sirdī mīt prieks.

/Janīna Tabūne/
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AUNS
Pārdomu un iedziļināšanās laiks. Gribēsi apstāties, apdomāt, 
izvērtēt gada laikā paveikto un noskaņoties jauniem mēr

ķiem. Prieku sagādās Jaungada svētku dāvanu gādāšana saviem mīļa
jiem. Pēc svētkiem ar pilnu jaudu jāķeras pie darbiem, jo var rasties 
negaidītas peļņas iespējas.

VĒRSIS
Dažādas radošas idejas birs kā no pārpilnības raga. Liec tās 
lietā – par rezultātu būs prieks pašam un cilvēkiem. Ar entu

ziasmu gatavosies gada nogales svētkiem, domāsi, kā iepriecināt radus 
un draugus. Taču, ja pirms nākamā darba cēliena gribi izvēdināt galvu, 
dodies ceļojumā.

DVĪŅI
Gadumija pienāks negaidot, jo līdz matu galiņiem būsi iekšā 
darba pienākumos. Var rasties jauni karjeras izaicinājumi 

vai veiksmīgi darījumi, ja tev ir savs bizness. Mājas dzīvē jāgādā par 
saticību, nav vērts šķiest enerģiju sīkos strīdiņos. Svētkos esi kopā ar 
savējiem.

VĒZIS
Vēlme paplašināt redzesloku vai apgūt ko jaunu. Lasi, izglīto
jies, apmeklē izzinošas lekcijas. Tāpat arī labvēlīgs laiks ceļo

jumam. Vari doties gadumiju nosvinēt kādā citā valsti. Ja paliksi mājas, 
tad klāj svētku galdu un aicini ciemos tuvākus un tālākus radus un mīļus 
draugus.

LAUVA
Darbā iespējami pavērsieni vai pārmaiņas, kas tev nebūs īsti 
pa prātam. Necenties par katru cenu pierādīt savu taisnību, 

nav vērts izšķiest spēkus cīņā ar vējdzirnavām. Svētkus vislabāk nosvi
nēt šaurā lokā ar vistuvākajiem cilvēkiem. Sagādā viņiem kādu mīļu 
pārsteigumu.

 
JAUNAVA
Gadumijas svētkos prieku sagādās tuvinieku klātbūtne, rūpes 
citam par citu, ar mīlestību uzklāts svētku galds un gaišās sve

cīšu liesmas. Savējo sajūta ir neatsverama. Taču darbi neļaus par sevi 
aizmirst. Gan pirms, gan pēc svētkiem daudz pienākumu. Nekautrējies 
runāt par atalgojumu.

SVARI
Darbā daudz pienākumu, ko jāpaspēj paveikt līdz gadu mijai. 
Saplāno laiku rūpīgi, lai dāvanu iegāde nepaliek uz pēdējo 

brīdi. Atceries arī par sevi – iegādājies kaut ko skaistu sirdij. Garajās brīv
dienās atrodi kādu brīdi vienatnei, lai padomātu par nākotnes plāniem. 
Radīsies jaunas idejas.

SKORPIONS
Mīlestība sildīs un iedvesmos. Atrodiet laiku sev diviem vien 
un sarīkojiet kopā romantisku pasākumu. Darbs un bizness 

gan arī būs svarīgs. Esi apdomīgs un uzmanīgs, it īpaši naudas lietās. Ar 
Jaungada dāvanām nevajag pārspīlēt, jo vērtība nav cenā, bet mīļumā, 
ar kādu tās sarūpētas.

STRĒLNIEKS
Svētkos gribēsi satikt, apciemot un apsveikt cilvēkus, kas tev 
dzīvē ir svarīgi. Sagatavo dāvanas jau laikus, lai nav «jābur

zās» pa pārpildītajiem veikaliem. No jaunā gada darbā iespējamas 
kādas pārmaiņas, taču tu no tām vari būt ieguvējs. Lūko, kā palielināt 
ienākumus. 

MEŽĀZIS
Ir situācijas, kurās jārunā. Vienalga, vai tas skar darba vai pri
vātās lietas. Atklātība nāks tikai par labu – gan darbā, gan pri

vātajā dzīvē. Ja ir iespējas, dodies nelielā ceļojumā. Ja svētkus sagaidīsi 
mājās, ielūdz ciemos arī draugus. Pēc svētkiem atgriežoties darbā, būs 
daudz pienākumu.

ŪDENSVĪRS
Šis ir periods, kad mazliet vajag palikt vienatnē un sakār
tot domas. Darbā pārāk nepārpūlies, izdari to, kas jādara, bet 

neuzņemies papildu pienākumus. Prieku sagādās gatavošanās svēt
kiem, dāvanu iegāde un cienasta gatavošana. Gadumijas svētku svinē
šana būs izdevusies!

ZIVIS
Labas iespējas darbā vai biznesā ielikt pamatus tālākai 
nākotnei. Tikai nerīkojies steigā un visus lēmumus rūpīgi 

pārdomā. Ziemassvētkus atzīmē šaurā ģimenes lokā, bet Jaungadā vari 
doties ciemos vai apmeklēt kādu publisku pasākumu. Satiksi interesan
tus cilvēkus un jautri pavadīsi laiku.

HORO
SKO
PI   
20.12.- 9.01., 2020.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Anekdotes
 Sakiet, vai Ziemassvētku vecītis ir?
 Mamma apgalvo, ka ir, 
bet sieva smejas...

Skolēniem uzdots rakstīt sacerēju
mu “Ko es lūgtu Ziemassvētku vecī
tim?”. Jānītis raksta: “Mīļo vecīt! 
Lūdzu, izdari tā, lai mums nebūtu 
jāraksta šis dumjais sacerējums!”

 Ziemassvētku vecī
tis, izrādās, ir skops!
 Kāpēc tu tā domā?
 Tā vietā, lai atnestu pats 
savu dāvanu, viņš zem eglī
tes nolika lelli, kuru mamma 
pirms tam glabāja skapī. 

Meita mātei:
– Kā tev šķiet, vai tu 
Ziemassvētku dāvanā no tēta 
dabūsi jaunu kažoku?
Māte:
– Baidos, ka ne.
Meita:
– Bet vai tu jau mēģināji vārtī
ties pa grīdu un skaļi kliegt?  

Sieva:
 Vai zini, ko mēs darīsim, kad 
bērni būs aizgājuši gulēt?
Vīrs cerīgi un ieinteresēti:
 Ko tad, mīļā?
 Mēs ēdīsim konfektes no 
bērnu dāvanu paciņām!

To, ka Jauno gadu esmu sagai
dījis vientuļi un neinteresan
ti, sapratu tikai tad, kad pie dur

vīm kāds piezvanīja un pajautāja:
 Kāds šodien gads?

Vecgada vakars. Sēžot pie svēt
ku galda, ģimenes galva pēdē
jā brīdī paspēj noķert pie zemes 
krītošo dakšiņu un saka:
 Paldies Dievam, šova
kar vairāk ciemiņu nebūs!
Tajā brīdī ienāk sieva un saka:
 Zvani avārijas brigādei, 
mamma liftā iestrēgusi...

Nu gan skatuves mākslinie
ki cenas pacēluši – Ziemassvētku 
vecītis uz vienu vakaru dārgāks 
nekā Sniegbaltīte uz nakti!

No vēstules Ziemassvētku vecītim.
“Mīļo Ziemassvētku vecīt! Atnes 
man šogad normālu pulkste
ni! Pagājušajā gadā tu man atne
si elektronisko. Uz rokas tas izska
tās tīri glīti, bet es taču gribu zināt 
pareizo laiku! Piemēram, pulkstenis 
rāda 15:21, bet man ar to dalīšanu 
diez cik ātri neiet – kamēr izdalu...”

 Ziemassvētku vecīt, es visu 
gadu biju labs! Nu ne gluži visu 
gadu, bet bieži! Labi, jau labi 
– biju labs tikai pa retam... Pie 
velna, pats nopirkšu sev dāvanu!

 Es sievai zem eglītes noli
ku lielisku dāvanu.
 Vai viņa priecājās?
 Nezinu, vēl joprojām 
meklē – mežs taču liels!

Kā atšķirt Ziemassvētku 
vecīti no Salaveča?
Ziemassvētku vecītis vien
mēr nāk viens un skaidrā.
Salavecis vienmēr nāk piedzē
ries un ar kaut kādu meiču.

Ja kādu nakti mazs apaļš vīriņs 
bāzīs tevi maisā, tad neuz
traucies – es Salatētim palū
dzu tevi Ziemassvētkos.

Jau trešo dienu guļu zem eglī
tes. Nesaprotu, vai tiešām nevie
nam nav vajadzīga tāda dāvana?

Pagalmā satiekas divi kai
miņi. Viens:
– Sveiks! Vari iedomāties, 
Ziemassvētki vēl tikai parīt, bet 
kāds šorīt jau izsviedis mis
kastē Ziemassvētku eglīti!
Otrs: – Es tas biju, izsviedu pagājušā 
gada eglīti, lai būtu vieta jaunajai.

 Visiem, kas man atsūtīja laba 
vēlējumus iepriekšējā Jaunajā 
gadā: nekas labs nav noticis, 
tāpēc nākamajā Jaunajā gadā 
sūtiet naudu vai dāvanu kartes!

Mājas viesības. Viens draugs 
saka: “Es šo Jauno gadu sagai
dīju Havaju salās – jūra, plud
male, iedegušas meitenes...”
Otrs: “Es pabiju Indijā. Jāju uz zilo
ņa, silts laiks, daudz augļu!”
Trešais: “Bet es sēdēju virtuvē kopā 
ar jums, tikai nepīpēju zālīti.”

Neatkarīgi no vecuma, dzimuma, nacionālās 
piederības vai reliģiskās pārliecības Jaunā gada 
atnākšanu atzīmē visā pasaulē. Taču cik tautu, 
tik arī tradīciju. Latvijā mēs sēžamies pie bagā
tīgi klātiem galdiem, uz kuriem noteikti jābūt 
12 ēdieniem, bet ir vairākas valstis, kurās gadu 
mijā jāapēd 12 vīnogas. Galu galā neviens nav 
noteicis, tieši kādas Jaunā gada sagaidīšanas tra
dīcijas jāievēro. Un tas nozīmē, ka arī mēs varam 
izvēlēties sirdij tīkamāko.

Gadumijas tradīcijas pasaulē

D 
ānijā Vecgada vakarā pieņemts radu, drau
gu un kaimiņu mājas ieejas durvis apmē
tāt ar traukiem, kas speciāli šim vakaram 
tiek krāti visu gadu. Dāņi uzskata, ka šāda 
trauku plēšana nes laimi, pie kam, jo vairāk 

lausku pie durvīm, jo labāk.
Spānijā pusnaktī, kad pulkstenis sāk sist divpadsmit, 

katram spānim jāapēd 12 vīnogas. Pie katra pulksteņa 
sitiena jāliek viena vīnoga mutē un pie pēdējā sitiena 
visām vīnogām jābūt apēstām. 

Meksikā tāpat kā Spānijā pusnaktī tiek apēstas 12 
vīnogas. Tie, kas vēlas atrast mīlestību, Jauno gadu 
sagaida, zem drēbēm velkot sarkanu apakšveļu. 

Skotijā Jaungada naktī durvis netiek slēgtas un 
jebkurš, kas ienāk mājās, tiek sagaidīt kā mīļš vie
sis. Pusnaktī skoti dodas ielās, lai kopā dziedātu 
tautasdziesmas.

Itāļi pirms Jaunā gada iestāšanās iztīra no mājām 
visu, kas kļuvis lieks un nevajadzīgs, kā arī ieplēstos 
traukus, saplīsušas drēbes un citas vecas lietas.

Holandē visi kuģi tieši pusnaktī salutē par godu 
Jaunajam gadam, bet katrā mājā tiek pasniegti pīrā
dziņi ar rozīnēm, kurus cep tikai reizi gadā speciāli 
Jaungada svētkiem.

Japānā par Jaunā gada iestāšanos tiek paziņots ar 
simts zvana sitieniem. Japāņi izgrezno savu māju dur
vis ar veselības un ilga mūža simboliem  bambusu, 
priežu zariem un speciālām virtenēm, bet māju tuvu
mā savij salmu auklas, kas neļauj ļaunajiem gariem 
tikt sētā. Vecgada vakarā japāņi piedod viens otram 
gada laikā sakrājušos pāridarījumus. 

Ķīniešiem Jaunais gads sākas Jaunā gada pirmajā 
jauna mēness parādīšanās dienā. Sākot no šīs dienas 
15 dienu garumā un līdz pat pilnmēness laikam notiek 
svinības. Pēdējā svinību dienā tiek rīkots laternu fes

tivāls. Svētku nozīmīgākā daļa ir cienasta nolikšana 
senču gariem. 

Vjetnamā pastāv uzskats, ka cilvēks kļūst par vienu 
gadu vecāks nevis savā dzimšanas dienā, bet Jaungada 
naktī. Svētkos pieņemts dāvināt radiem un draugiem 
persika zariņu, kā arī, sēžot pie uguns, pārrunāt aizejo
šā gada notikumus un stāstīt pasakas.

Kubā Vecgada vakarā katrā mājā tiek piepildīti trauki 
ar ūdeni, kurus pēc pusnakts pa atvērtiem logiem izlej 
uz ielas. Šāds rituāls simbolizē nākamā gada tīrības un 
skaidrības vēlējumu apkārtējiem.

Brazīlijā cilvēki šajā dienā tērpjas baltās drēbēs, kas 
liecina par to, ka nākamais gads būs mierīgs un lai
mīgs. Piekrastē dzīvojošie dodas uz pludmalēm, lai 
aizdedzinātu sveces un iedomātos vēlēšanos, ko var 
piepildīt Jūras dieviete. Lai vēlēšanās tiktu piepildīta, 
jākaisa jūrā ziedi un jālec pāri septiņiem viļņiem.

Kolumbijā ir tradīcija pusnaktī iznīcināt iepriekšējā 
gada sliktās lietas un ļaunumu, lai Jaunais gads nāktu 
laimīgs. Šim nolūkam katrā ģimenē tiek speciāli izvei
dota liela lelle, kas tiek saukta par Vecā gada kungu. 
Tā tiek piebāzta no mājiniekiem vairs nevajadzīgām 
lietām un ietērpta ģimenes locekļu vecajās drēbēs. 
Pusnaktī Vecā gada kungu sadedzina.

Panamieši arī dedzina pagājušā gada ļaunumu. Tikai 
lelles vietā viņi ugunskurā met, pēc viņu izpratnes, 
slikto cilvēku attēlus. Pie kam šie cilvēki var būt arī val
stī atpazīstamas un populāras personas.

Venecuēlā veiksme Jaunajā gadā tiek pievilināta ar 
dzeltenu apakšveļu. Lai piepildītu vēlēšanās, venecuēlie
ši tās uzraksta uz papīra, kuru Jaungada naktī sadedzina. 
Arī šajā valstī pusnaktī pieņemts apēst 12 vīnogas. 



ОВЕН
Время размышлений. Вы захотите замедлить темп, обду-
мать, оценить все, что сделали за год, и настроиться 
на новые цели. Радость принесёт подготовка новогодних 

подарков для любимых людей. После праздников хватайтесь за рабо-
ту, потому что могут появиться неожиданные варианты для заработка.

ТЕЛЕЦ
Различные творческие идеи сыплются как из рога изо-
билия. Стоит их реализовать – этот доставит радость и 

вам, и окружающим. Вы с энтузиазмом будете готовиться к праздни-
кам, посвященным концу года, будете думать, как порадовать родных 
и близких. Однако, если перед началом рабочего цикла хотите прове-
трить голову, то отправьтесь в путешествие. 

БЛИЗНЕЦЫ
Конец года придет неожиданно, потому что до самых кон-
чиков волос вы будете погружены в рабочие обязанности. 

Могут появиться новые карьерные предложения или удачные сделки, 
если у вас есть свой бизнес. В домашней жизни вам надо заботиться 
о согласии, не стоит тратить зря энергию на мелкие ссоры. Праздники 
проведите в кругу семьи. 

РАК
Желание расширить свой кругозор или получить что-то 
новое. Читайте, интересуйтесь, посещайте познаватель-

ные лекции. Также хорошее время для путешествий. Можете конец 
года отпраздновать в другой стране. Если остаётесь дома, то пригла-
сите в гости близких и дальних родственников, любимых.

ЛЕВ
На работе возможны перемены, которые вам не совсем по 
душе. Не пытайтесь любой ценой доказать свою правоту, 

не стоит бороться с ветряными мельницами. Праздники лучше всего 
провести в узком кругу близких людей. Приготовьте им какой-нибудь 
милый сюрприз.

 
ДЕВА
В новогодние праздники радость принесёт присутствие 
близких, забота друг о друге, накрытый с любовью празд-

ничный стол и огонь зажженных свечей. Душевное тепло близких 
сложно переоценить. Однако работа даст знать о себе. Как в преддве-
рии, так и после праздника у вас будет много обязанностей. Не стес-
няйтесь заводить речь о зарплате. 

ВЕСЫ
На работе много обязанностей, которые надо завершить до 
конца года. Тщательно распланируйте время, чтобы закуп-

ка подарков не осталась на последний момент. И про себя не забудь-
те – купите что-то, что порадует вашу душу. В эти длинные выходные 
выделите свободную минутку для себя, чтобы подумать о планах на 
будущее. Появятся новые идеи. 

СКОРПИОН
Любовь согреет и вдохновит. Найдите время для вас двоих 
и устройте романтическое приключение. Работа и биз-

нес также будут важны. Будьте внимательны и вдумчивы, особен-
но в денежных делах. С новогодними подарками не стоит переу-
сердствовать, потому что важна не цена, а любовь, с которой они 
приготовлены. 

СТРЕЛЕЦ
Праздники вы хотите провести, отправившись в гости и 
поздравляя людей, которые для вас важны. Приготовьте 

подарки заранее, чтобы потом не толкаться по переполненным мага-
зинам. С Нового года возможны перемены, возможно, вы станете 
победителем. Думайте, как увеличить доходы.

КОЗЕРОГ
Есть ситуации, в которых стоит поговорить. Все равно, 
касается ли это работы или личной жизни. Открытость 

пойдет только на пользу как в работе, так и в личной жизни. Если есть 
возможность, отправьтесь в небольшое путешествие. Если праздники 
будете встречать дома, то позовите в гости друзей. После праздников 
возвращайтесь на работу, будет много обязанностей. 

ВОДОЛЕЙ
Это период, когда нужно побыть наедине с собой и упоря-
дочить мысли. На работе не переусердствуйте, сделайте 

то, что требуется, но не берите на себя дополнительные обязанно-
сти. Радость принесёт подготовка к праздникам, закупка подарков и 
готовка угощений. 

РЫБЫ
Хорошие возможности на работе или в бизнесе, которые 
заложат основы для дальнейшего будущего. Только не 

действуйте наспех, принимайте все решения, когда вы всё хорошо 
обдумаете. Рождество отметьте в узком кругу семьи, но в Новый год 
можете отправиться в гости или посетить общественное мероприятие. 
Встретите интересных людей и весело проведёте время.
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Жена сисадмина спрашивает мужа: 
- Почему ты никогда не рассказываешь, как у тебя дела 
на работе? 
- Да чего там рассказывать? Вот вчера блок питания сго-
рел... 
- Бедненький! Ну, ты хоть с собой бутерброды бери.

Родственники осматривают новый ремонт. Треть комна-
ты отдана под тренажеры, перегородка. 
Жена горделиво: – Это наш тренажерный зал. 
Сестра: – А вы там что-нибудь делаете? 
Муж меланхолично: – Мы там пылесосим.

Решили с женой разнообразить интимную жизнь, реши-
ли сыграть в ролевые игры. 
Она злой полицейский, я преступник на допросе. 
Результат: три ребра, два зуба, во всём сознался.

В суде. Судья: 
- Подсудимый, вы убили почтальона разводным ключом... 
Крик из зала: 
Вот гад! 
Судья: 
- Тихо! После этого вы убили продавца газет лопатой... 
Крик из зала: 
Ах ты падла! 
Судья: 
- Тише! После этого вы безжалостно зарубили топором 
молочника. 
Крик из зала: 
- Чтоб ты сдох! 
Судья: 
- Я понимаю, это ужасно. Но я прошу тишины в зале 
суда. 
Крик из зала: 
- Да что Вы не понимаете?! Я 10 лет жил с ним по сосед-
ству, и когда мне нужен был топор, лопата или гаечный 
ключ, этот гад всегда говорил: 
«Нету, у меня нет!»

- Вежливость не только вредна, но и опас-
на. Однажды я уступил в автобусе место инва-
лиду по зрению. Так я потерял работу води-
теля автобуса, и чуть не потерял жизнь...

Мы с холодильником очень похожи: он белый, и я белый, 
в нем сердце и печень, и во мне сердце и печень, в нем 
колбаса и яйца, и во мне колбаса и яйца, в нем пиво 
и во мне пиво, в нем лекарства и во мне лекарства...

- Какое желание на Новый год загадал? 
- Стать более успешным! 
- Т. е. ты хочешь более успешно лежать на 
диване, чем лежал в прошлом году?

Понятно, почему Дед Мороз ходит со Снегурочкой 
вдвоем. Потому что втроём – это уже митинг.

- Товарищ полковник, за время вашего отсутствия в роте 
происшествий не случилось! 
- В роте – это понятно... А что вы, лейте-
нант, делаете в постели моей жены?

В чем разница между наукой, религией и политикой? 
Наука – человек ищет в темной комнате черную кошку. 
Религия – человек ищет в темной комнате черную кошку, 
которой там нет. 
Политика – человек ищет в темной комнате черную 
кошку, которой там нет, и вдруг кричит: Поймал!!!

Доктор, что-то я отвратительно себя чувствую. 
Курите? Нет. 
Пьете? Нет. 
Ну, а что ж вы хотели, голубчик?

Вопрос: Могу ли я считаться Санта-Клаусом, 
если на меня работают шесть оленей?

Женщины никогда не стареют. Это у мужчин зрение портится.

Новогодние обещания: 
2015: Сбросить 5 кг 
2016: Сбросить 8 кг 
2017: Сбросить 10 кг 
2018: Сбросить 13 кг 
2019: Сбросить 15 кг 
2020: Бороться против стандартов красо-
ты, навязанных этим капиталистическим, мате-
риалистическим и угнетающим обществом.

АНЕКДОТЫ

Независимо от возраста, пола, национальной при-
надлежности или религиозных убеждений, Новый 
год отмечают во всем мире. Однако сколько наро-
дов, столько и традиций. В Латвии мы щедро 
накрываем на стол, на котором обязательно должно 
быть 12 блюд, а в некоторых странах в Новый год 
нужно съесть 12 ягод винограда. В конце концов, 
традиции встречи Нового года можно соблюдать 
любые. Это означает, что мы можем выбирать то, 
что нам по сердцу. 

Новогодние традиции в разных странах

В Дании в новогодний вечер принято в двери 
домов родных, друзей и соседей кидать посу-
ду, которую для этих целей специально соби-
рают весь год. Датчане считают, что такой обы-
чай приносит счастье, причем, чем больше 

осколков у дверей, тем лучше. 
В Испании в полночь, когда часы начинают бить две-

надцать, каждый испанец должен съесть 12 виноградин. 
С каждым ударом часов нужно положить в рот одну ягоду, 
к последнему удару все ягодки должны быть съедены. 

В Meксике, как и в Испании, в полночь съедают 12 вино-
градин. Те, кто хочет найти любовь, надевают на Новый 
год белье красного цвета. 

В Шотландии в новогоднюю ночь двери не закрывают, 
и любого, кто зайдет в дом, встречают как долгожданно-
го гостя. В полночь шотландцы выходят на улицы, чтобы 
вместе петь народные песни. 

Итальянцы перед Новым годом выбрасывают из дома 
все лишнее, ненужное, включая треснувшую посуду, 
порванную одежду и другие старые вещи. 

В Нидерландах все корабли в полночь дают салют в 
честь Нового года, а в каждом доме подаются пирожки с 
изюмом, которые выпекаются лишь раз в году, специаль-
но к Новому году. 

В Японии о наступлении Нового года сообщают сот-
ней ударов колокола. Японцы украшают двери своих 
домов символами здоровья и долголетия – ветвями бам-
бука, сосны и специальными гирляндами, а возле домов 
размещают специальные соломенные веревки, которые 
не позволяют злым духам проникать во двор. Накануне 
Нового года японцы прощают друг другу накопившиеся 
обиды. 

В Китае Новый год начинается в первое новолуние 
нового года. С этого момента на протяжении 15 дней и 
до самого полнолуния проходят торжества. В последний 
день празднования организуется фестиваль фонарей. 
Важная часть праздника – жертвование угощения духам 
предков. 

Во Вьетнаме считают, что человек становится на год 
старше не в свой день рождения, а в новогоднюю ночь. В 
праздник принято дарить родным и друзьям ветку персика, 
а также, сидя у костра, обсуждать события уходящего года 
и рассказывать сказки. 

На Кубе в новогодний вечер в каждом доме емкость 
наполняют водой, которую после наступления полночи 
выливают на улицу через окно. Этот ритуал символизи-
рует пожелание окружающим в следующем году чистоты 
и ясности. 

B Бразилии люди в этот день одеваются в белое, что 
свидетельствует о том, что следующий год будет спокой-
ным и счастливым. Живущие на побережье отправляются 
на пляжи, чтобы зажечь свечи и загадать желание, которое 
может исполнить Морская богиня. Для того чтобы желание 
исполнилось, нужно развеять по морю цветы и перепры-
гнуть через семь волн. 

В Колумбии существует традиция в полночь уничтожать 
плохие вещи и зло прошлого года, чтобы Новый год стал 
счастливым. Для этих целей в каждой семье изготавли-
вается большая кукла, которая называется господином 
Старого года. В нее засовывают вещи, которые больше не 
нужны хозяевам дома, и надевают на нее старую одежду 
членов семьи. В полночь господина Старого года сжигают. 

В Панаме также сжигают все зло старого года. Только в 
костер они бросают изображения, по их мнению, плохих 
людей. Среди них могут быть портреты известных и попу-
лярных в стране личностей. 

В Венесуэле считается, что удачу можно привлечь, 
надев в новогоднюю ночь желтое нижнее белье. Для того 
чтобы исполнились желания, венесуэльцы пишут их на 
бумаге, которую в новогоднюю ночь сжигают. И в этой стра-
не в новогоднюю ночь принято съедать 12 виноградин. 
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Lai Jaunā gadā darbi 
sokas, un nogurumu 
nezin rokas!
              SIA “Seastar”

Vai tu dzirdi, vai jau mani? 
Skan jau Ziemassvētku zvani! 
Laižas tie pa zvaigžņu āri 
Līksmās gavilēs tev pāri. 
                         /Zinaīda Lazda/

лишенный звуков, поэтому в нужный момент ему необходимо 
предложить поддержку. Сама Ина опыт сочувствия получила 
в семье, поскольку оба ее родителя были неслышащими, и 
девочка сначала освоила не язык звуков, а язык жестов, кото-
рый детям дается даже легче, чем обучение речи. 

ПОМОГАЕТ ЖИТЬ ПОЛНОЙ ЖИЗНЬЮ
«Отключив для себя мир звуков при помощи звукоизоли-

рующих наушников, возможно, мы хотя бы отчасти сможем 
представить себе, как чувствует себя на природе и в обще-
стве неслышащий человек. Насколько неуютно, когда нет воз-
можности слышать голоса людей, что рядом, звуки от машин, 
гром в небе, птичьи голоса в лесу и многое, многое другое, к 
чему мы привыкли с детства. Отдельный вопрос, ощущают 
ли и как именно нехватку и потребность в той способности, 
которой никогда не было, сами неслышащие», – Ина не углу-
бляется в философию ошибок природы и последствий забо-
леваний, она считает, что главное – это то, что таким людям – 
практически и сейчас! – можно и нужно предложить помощь. 
Для того чтобы они рядом с остальными людьми с достоин-
ством и полноценно могли прожить то время, которое каждо-
му отпущено на этом свете. 

Ина работе сурдопереводчика, которую можно назвать 
миссией, посвятила почти двадцать лет, зарабатывая скром-
ные средства для семьи, но получая огромное моральное 
удовлетворение, которое сложно описать словами, – пото-
му что может быть полезна тем, кому это очень необходимо. 

«Только, ради Бога, не поймите меня неправильно: я в 
Вентспилсе не единственная, кто от имени государства ста-
рается заботиться об этих особых людях. Огромную работу 
по основанию и модернизации Вентспилсского центра сурдо-
технической помощи (ЦСП) проделала Др. Марика Даудзе, в 
нем профессионально и внимательно обслуживает клиентов 
регистратор Дайна Синявска, а в Вентспилсском региональ-
ном обществе Латвийского союза неслышащих (ЛСН) неслы-
шащих и слабослышащих людей побуждает к активной обще-
ственной жизни, содержательному отдыху и образованию его 
председатель, она же реабилитолог Иева Гейге–Прейсс», – 
Ина соглашается, что ее работа, вероятно, более заметна, 
так как в основном она проходит в публичном пространстве. 
Везде, где ее клиентам нужно решать рабочие или бытовые 
вопросы. 

ТАКАЯ РАЗНАЯ ТИШИНА
«Вспомнив, как чудесно вокруг звучит природа и люди, мы, 

слышащие, в любой момент можем снять наушники», – про-
должая тему возможного эксперимента, сравнивает Ина. Но 
мы не должны забывать о тех, кто никогда не сможет в этот 
многоголосый мир ни вернуться, ни попасть, потому что при-
рода обрекла их на вечную тишину. 

«Но это, как мне кажется, не та упоительная тишина, к кото-
рой люди обычно стремятся после тяжелого трудового дня. 
Это нескончаемая и гнетущая тишина, когда человек чув-
ствует себя одиноким, словно погребенным под горой ваты», 
– Ина допускает, что может ошибаться в этом сравнении, так 
как глубину эмоций неслышащих людей, высказанную жеста-
ми, можно лишь угадывать. 

«Возможно, все иначе, потому что участие в фестивалях, 
экскурсиях, юбилеях свидетельствует о том, что большинство 
неслышащих не воспринимают свою судьбу как трагическую, 
стараются жить как можно более полной жизнью. К тому же, 
технические средства, которые сегодня доступны, позволяют 
многим включиться в общество людей, которых не коснулась 
болезнь, и дают основание надеяться, что уже в обозримом 
будущем неслышащих людей можно будет полностью изле-
чить при помощи медицинских манипуляций, уменьшить сте-
пень глухоты при помощи высоких технологий, которые уже 
стабильно входят в сферу сурдоуслуг», – в будущее Ина 
смотрит с оптимизмом, оценивая уже сейчас используемые 
ею в работе с клиентами возможности новейших техноло-
гий, среди которых в первую очередь она упоминает мобиль-
ный телефон, планшетный и стационарный компьютеры. Др. 
Даудзе, в свою очередь, добавляет, что в ЦСП бесплатно 
можно получить индикаторы звука со световым сигналом для 
неслышащих людей – устройства, которые предупреждают 
о задымлении в помещении; передатчик, который позволяет 
отреагировать на плач ребенка; часы с виброзвонком; специ-
альное устройство для связи с сурдопереводчиком и другую 
умную аппаратуру. 

 
ВСЕГДА НА СВЯЗИ 

«Разве несколько десятков лет назад мы могли себе пред-
ставить, что ко мне по мобильному телефону или в скайпе 
при помощи жестов обратится клиент и попросит, чтобы я 
записала его к семейному врачу? Сейчас это обычное явле-
ние», – Ина радуется, что она и таким образом может помочь 
клиентам, которые освоили навыки общения посредством 
видео. 

В специальной литературе говорится, что сурдоперевод-
чик обязан быть посредником между мануальной (при помо-
щи рук) и звуковой коммуникацией. На практике для Ины это 
означает, что в любое время дня и ночи на протяжении всего 
года она должна быть на связи – будь то сообщения в теле-

Между миром звуков и тишины

С отцом Индулисом у него на юбилее.

фоне, стук в дверь и т.п. Так как необходимость связаться с 
миром слышащих может возникнуть в любой момент у каждо-
го из более чем сорока проживающих в Вентспилсе и крае ее 
клиентов. Иногда она помогает и жителям Кулдиги, если кол-
лега отправляется в отпуск. 

«Хотя отсутствие сурдопереводчика бывает весьма услов-
но. Нас в любой точке Латвии и мира обычно находят при 
помощи телефона и видеоустройств, так как постоянные кли-
енты привыкли к «своему» переводчику», – Ина признает, что 
своих понимает «с полуслова – полужеста», как и написанные 
быстро и не всегда грамматически правильно сообщения, так 
как она прекрасно знает особенности характера всех кли-
ентов, манеру языка жестов каждого, состояние здоровья и 
социальное положение, чтобы незамедлительно подключить-
ся к решению проблемы. Одновременно она сохраняет обя-
зательную в профессии переводчика конфиденциальность. 

TАК ПРОСТО: «Я – МАГАЗИН!»
Иногда, когда клиент растерялся в неожиданной ситуации, 

эмоции может унять даже непродолжительный разговор на 
языке жестов по смартфону. Ина регулярно пополняет свои 
знания не только в вопросах использования телефона, но и 
в сфере психологии, общения и творческой коммуникации, 
решении социальных и юридических вопросов, может пред-
ложить совет в качестве временного решения, если возник-
ли неожиданные проблемы в использовании сурдотехники. 
Ина утверждает, что ей нравится искать творческие решения 
вместе с клиентом, так как большинство из них обычно пред-
лагают очень остроумные и оригинальные, иногда веселые 
идеи, которые слышащему человеку из-за рутины в голову 
не придут. 

«Среди наших клиентов есть неслышащие с рождения, 
слабо слышащие после различных заболеваний, перенесен-
ных в детстве. У многих проблемы со слухом возникают в 
силу возраста, они не знают языка жестов и являются клиен-
тами Центра сурдотехнической помощи, а не моими клиента-
ми», – поясняет Ина. 

«Помощь «моим» обычно нужна, чтобы полноценно кон-
тактировать с медиками в аптеке и поликлинике, решать 
вопросы с работниками Службы госдоходов и самоуправле-
ния, полицией, управляющим домом, иногда с соседями и 
работодателями», – перечисляет Ина. Почти все ее клиенты 
окончили специальные школы в Риге, Валмиере или Елгаве, 
где по особой программе освоили латышский вариант языка 
жестов. В нем, к сожалению, невозможно применение пол-
ноценных грамматических форм, так как их не может понять 
человек, который никогда не слышал, как звучит «живая 
речь». Поэтому неслышащий, например, не может при помо-
щи жестов сказать: «Я пойду (был, хочу) в магазин» – вместо 
этого он жестами показывает: «Я – магазин». И сурдопере-
водчик должен при помощи дополнительных вопросов выяс-
нить, какие действия в этой связи клиент готовится совер-
шить или уже совершил. 

ПЕРВЫМ БЫЛ ЯЗЫК ЖЕСТОВ 
«К сожалению, оживленная беседа может получиться лишь 

на самые простые бытовые темы, поскольку все многообра-
зие звуков природы и человека при помощи жестов объяснить 
практически невозможно. Большинство моих клиентов никог-
да и никаких звуков, в том числе, своего голоса, не слышали. 
Их первым и главным языком был и остается язык жестов», 
– Ина рассказывает, что и для нее первым был не латышский 
язык, а язык жестов. Речь она освоила благодаря близким 
родителей и в детском саду. 

«Мои родители после тяжелых болезней еще в младенче-
ском возрасте перестали слышать. Оба они первенцы в боль-
ших семьях, где ни у кого не было нарушений слуха. Их нет 
у меня и у сестры Уны, и моя первая внученька слышит», – 
Ина не согласна с теми, кто сомневается, не безответственно 
ли неслышащим людям создавать семьи, в которых появля-
ются дети. 

«Мой отец Индулис Паже был известным столяром высо-
кого класса, мастером черно-белой фотографии и, уже буду-
чи на пенсии, все еще хорошо играет в шахматы. Он был и 
остается общественно активным, получил звание Почетного 
члена ЛСН и Вентспилсского отделения. Мама Дзидра в 
специальной школе выучилась на швею широкого профиля, 
принимала и индивидуальные заказы, и ее талантом в моде-
лировании одежды можно было только восхищаться», – Ина 
признает, что «быть ушами» для родителей и помогать им в 
разговорах со слышащими в раннем детстве казалось труд-
ным. Как положительный момент она отмечает то, что осво-
ение языка жестов тренировало не только ум, ловкость рук 
и координацию движений тела, оно еще и заставляло перед 
зеркалом обращать внимание на выражение лица, что явля-
ется одним из основных элементов языка жестов. Участвуя 
вместе с родителями в решении вопросов в учреждениях и 
общественных местах, Ина о жизни знала значительно боль-
ше, чем многие ее сверстники. 

«Теперь я знаю, что человеку, у которого в детстве не было 
такого опыта, осваивать язык жестов до уровня синхронного 
перевода требуется как минимум пять лет», – Ина вспомина-
ет, что ее способность разговаривать на языке жестов даже 
вызывала удивление и зависть у одноклассников.

«СПАСИБО» МОЖНО СКАЗАТЬ, 
А МОЖНО И ПОКАЗАТЬ

«Учеба в средней школе никаких трудностей у меня не 
вызывала, затем я несколько лет, как и отец, работала в сто-
лярной мастерской и с удовольствием приняла предложение 
обучиться мастерству профессионального сурдопереводчи-
ка», – Ина благодарна родителям, что они в целом правильно 
употребляли и передали ей выученный в школе язык жестов, 
что теперь ей пригодилось в работе переводчика. 

«К счастью, до сих пор мне не приходилось видеть в 
Латвии дискриминирующего отношения к неслышащим в 
общественных местах и учреждениях, когда мы находимся 
там вместе с клиентом. Иногда проблемы возникают, когда 
меня нет рядом, а сурдопереводчиков в стране не так много, 
иногда на нас нужно вставать в очередь. 

По моему мнению, было бы замечательно, если бы сур-
допереводчиков, по крайней мере в новостные переда-
чи, приглашала не только 1-я программа LTV, но и регио-
нальное телевидение. За границей приходилось наблюдать, 
как в супермаркетах неслышащим клиентам кассир гово-
рил спасибо и желал хорошего дня на языке жестов. Это 
совсем не сложно, я берусь научить этому за несколько заня-
тий», – Ина готова сотрудничать как с ТВ, так и с торговыми 
предприятиями.

«В Латвии есть прецеденты, когда и праздничные речи 
должностных лиц на мероприятиях переводились на язык 
жестов, почему бы светлого Рождества и счастливого Нового 
года таким способом не пожелать и в Вентспилсе», – предла-
гает подумать Ина. 
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Ещё только несколько дней осталось 
до Рождества, поэтому неудивитель-
но, что в городе происходит так много 
событий. Есть из чего выбирать!  
Сотрудники редакции «Ventspilnieks.
lv» поразмышляли над тем, что же 
можно посоветовать на этот раз. 
Возможно, лучшее предложение – это 
посетить такое мероприятие, которое 
порадует и взрослых, и детей, короче 
говоря – для любого возраста.  

В субботу, в 15 часов, в доме 
театра «Юрас варты» будет 
гостить любимый музыкант и 
поэт Гунтарс Рачс и «Saldās 
sejas». В прошлом году, когда 

отмечалось издание первой книги песен 
«Reiz Ziemassvētkos» («Однажды на рожде-
ство»), была создана специальная концерт-
ная программа. Сейчас появилась новая 
программа, и в субботу мы сможем насла-
диться ею в Вентспилсе. 

В этом году на концертах выступит и 
поп-группа «Кукушечка», которая особенно 
порадует детей, петь также будут, напри-
мер, Иво Фоминс, Мартиньш Рускис и дру-
гие. Конечно, за барабаном – сам Г. Рачс, 
который также будет читать и новые стихи. 

 21 декабря всех приглашают принять 
участие в волочении колоды с песнями, 
танцами и играми, чтобы отметить Вечер 
колоды – праздник зимнего солнцестояния. 

В воскресенье, в 11 часов, в Детском 
городке и в 15 часов в Парвентском дет-
ском парке «Фантазия» – музыкально-и-
гровая программа для детей «В ожидании 
Рождества», а в день Рождества всех ждут 
в Приморском музее под открытым небом 
на праздник поезда «Мазбанитис». 

В свою очередь вентспилчан, наделенных 
спортивным темпераментом, особо пораду-
ет новость, что 31 декабря, в 12 часов, у 
входа в баскетбольный холл Олимпийского 
центра «Вентспилс» традиционным салю-
том будет дан старт ежегодным соревнова-
ниям «Забег в канун Нового года». 

Однажды на 
Рождество

Panākumiem un 
veiksmēm bagātu 
Jauno gadu!
          AS “Mechport”

Klusēsim skaļāk, lai dvēseles runā, 
Šajos svētkos tik daudz tām ko teikt, 
Sniegotās rožlapas uzziedēs rūtīs, 
Ziemsvētku brīnums nāks pasauli sveikt!
                                             /Agnese Līcīte/

KORPORATĪVĀ IDENTITĀTE / 2008

Согласно информации, предостав-
ленной Бюро по надзору за закуп-
ками, город Вентспилс, как обычно, 
встретит новый 2020 год грандиозным 
салютом. В этом году он обойдётся 
городу в 22 919,80 евро без налога на 
добавленную стоимость.  

В проведённом учрежде-
нием самоуправления 
«Коммунальное управле-
ние» конкурсе закупок и в 
этом году, как и в предыдущие 

годы, победил единственный претендент 
- ООО “International Fireworks Design”. Это 
же предприятие по договорной цене 22 920, 
40 евро (без НДС) устраивало фейерверк 
и при встрече 2019 года, в свою очередь 
салют, устроенный тем же предприятием 
в 2018 году, обошёлся вентспилчанам в 22 
912,45 евро, без НДС. 

Встретить Новый год вентспилчан при-
глашают на площади Лиелайс, которая 
после реновации и открытия концертно-
го зала «Латвия» стала самым привлека-
тельным местом для проведения город-
ских мероприятий. С 23:30 собравшихся 
на площади полюбившимися мелодиями 
порадует музыкант Иво Фоминс с груп-
пой сопровождения. Согласно информа-
ции, размещённой на веб-портале города, 
в 00:30 к присутствующим с праздничным 
приветствием обратится Айварс Лембергс. 
В свою очередь праздничный салют нач-
нётся в 00:33:44, когда Новый год наступит 
по вентспилсскому времени.  

Организаторы мероприятия просят сле-
дить за актуальной информацией по пово-
ду планируемых дополнительных рейсов 
общественного транспорта и небольших 
изменениях движения на веб-порталах 
города Вентспилса, Вентспилсского куль-
турного центра и в социальных сетях. 

Роскошный салют 
на Новый год

Не стоит думать, что вент-
спилчане в то время, 
живя на окраине Европы, 
сильно отставали от мод-
ных тенденций того вре-

мени, светской жизни и гастрономических 
привычек – в этом отношении портовый город 
всегда имел преимущества. И вентспилсские 
бюргеры одевались в длинные камзолы, на 
которых было много пуговиц, носили брюки 
до колен и туфли с пряжками, а также напу-
дренные парики; жены бюргеров красова-
лись в корсетах и пышных юбках, вокруг шеи 
набрасывали платки, острые уголки которых 
доходили до талии, на кудри, собранные в 
прическу, надевали чепцы или шляпы осно-
вательного размера. Горожане ездили в каре-
тах, полукаретах или на изысканных телегах. 
Более зажиточные позволяли себе одевать 
свою челядь в особые ливреи. Ранее мы уже 
упоминали, что служащим ратуши и суда 
выдавали известные суммы денег на приоб-
ретение подходящей одежды или униформы 
(что не всегда выполнялось). Согласно исто-
рическим источникам, форменную одежду 
носили и участники Зеленой гвардии (вероят-
но, и Синей) – темно-зеленая юбка с подклад-
кой того же цвета, жилет и зеленые брюки с 
блестящими пуговицами. 

Однако, если мы хотим узнать больше о 
привычках в одежде среди вентспилсских 
бюргеров XVIII века, нужно посмотреть, что 
и кому было запрещено носить – в природе 
человека издревле стремление к запретно-
му плоду. Поэтому следует изучить город-
ские правила «о различной одежде», о 
дозволенном и запрещенном. Эти правила 
– по сути, вариант изданного гораздо рань-
ше в Курземском герцогстве «запрета на 
роскошь», который перекликался со средне-
вековым принципом «твоя одежда говорит 
о том, кто ты». Итак, бюргерам было запре-
щено носить одежду из тканей, вытканных 
с золотой или серебряной нитью, и вообще 
– никаких тканей, которые стоят дороже 5 
талеров за локоть (локоть – приблизительно 
53 см), то есть действительно дорого, даже 
если ткань была шириной всего в несколько 
локтей. Только ратманам дозволялось шить 
камзолы и плащи из шерстяной ткани, кото-
рая стоила до 6 талеров за локоть. В связи 
с этим в отношении допустимой роскоши 
ратманы были самым привилегированным 
сословием. Если обычные купцы могли оде-
ваться в ткани по 5 талеров за локоть, то для 
ремесленников, даже зажиточных, «потолок» 
цены на ткань составлял всего один талер.  
Жены и дочери ратманов, зажиточных куп-
цов могли украшать свои платья и шляпки 
кружевом или галуном шириной в 1-2 паль-
ца, женам и дочерям ремесленников раз-
решено лишь украшение шириной в один 
палец. Остальным женщинам декорировать 
одежду кружевами с золотой или серебря-
ной нитью, лентами и нашивками категори-
чески запрещено. Бархат для всего сословия 
бюргеров был под запретом, только ратманы 
и их супруги могли шить шляпы из бархата; 
но даже ратманам не дозволялось обивать 
свои кареты этой тканью. Золотые и сере-
бряные пуговицы также являлись привилеги-
ей ратманов и богатых купцов. Носить муфты 
из куницы и использовать другие «изыскан-

Вентспилс. Эпоха рококо – X
Кофейный пунш и музыкальное общество
В предыдущих статьях этого цикла мы 
рассмотрели внутриполитическую ситу-
ацию Вентспилса эпохи рококо, эконо-
мическую и социальную среду. А также 
попытались оживить картины отдель-
ных важных событий. На сей раз попыта-
емся при помощи исторических источни-
ков, призвав на помощь немного вообра-
жения, посмотреть, как одевались наши 
далекие предки, как развлекались и чем 
занимались в свободное время.  

ные» меха для обшивки одежды разреша-
лось лишь женам ратманов и купцов, супру-
ги и дочери ремесленников в лучшем случае 
могли позволить себе мех лисицы. Очень 
скрупулезно определен запрет на украшения; 
в праздники жены и дочери ратманов и куп-
цов могли украсить шею двумя нитями жем-
чуга и крестиком, надеть одно золотое кольцо 
и серьги. Женам и дочерям ремесленников 
дозволялась лишь одна нить жемчуга и одно 
золотое колечко. 

Такие четкие запреты указывают на то, 
что на самом деле женщины носили намного 
больше украшений и кружев – сколько мужья 
способны были купить. И трудно поверить, 
что такие «выскочки», как уже многократно 
упоминавшийся аферист Зелс, могли удер-
жаться от желания обить свою карету бар-
хатом. Все вышеупомянутое, помимо всего 
прочего, свидетельствует об известной сте-
пени зажиточности в некоторых рядах (во 
всяком случае, с общепринятой точки зре-
ния), которая странным образом угадывается 
и в «не немецком», то есть латышском обще-
стве. Не зря в 1783 году бюргеры просили 
ратушу бороться с роскошью в одежде среди 
более низких не немецких сословий, «пото-
му что теперь, видимо, не существует боль-
ше никакой разницы между женщинами, при-
надлежащими к сословию бюргеров, и про-
чими женщинами». На это ратуша ответила, 
что решено обсудить это дело с гауптманом 
Нолде, чтобы решение относилось и к тем 
лицам, которые живут на территории возле 
замка (эта территория подчинялась не город-
ским законам, а законам герцога). Изменило 
ли что-нибудь это «обращение», сведений 
нет, однако никогда не было той власти, 
которая способна на долгое время удержать 
женщин от стремления к красивой одежде и 
украшениям. В протоколе читаем и о таком 
курьезе: «Служащий торгового суда должен 
сообщить девице Матисс, которая живет в 
трактире Гебеля, чтобы впредь она не носила 
шелковистую шубу, иначе ее у нее отберут и 
отдадут бедным». Интересно, что делали бы 
бедные с этой «шелковистой шубой», ведь 
носить ее было нельзя!.. 

Kак проводили время принарядившиеся 
вентспилсские бюргеры? Вероятно, чаще 
всего в трактире, ведь их было огромное 
количество. «Бюргеры свои жилые дома пре-
вращают в трактиры, нужно принять реше-
ние, чтобы ни одному бюргеру не принадле-
жало более одного трактира». Горожане ли 
обеспечивали им доход, или хозяева трак-
тиров ориентировались на заезжих, моря-
ков? В 1777 году в заявлении купцов рату-
ше говорится: «В общественных трактирах – 
самые большие заработки, продают не толь-
ко табак, а трактирщик Холандс даже уму-
дрился делать кофейный пунш». Интересно, 
каким этот пунш был на вкус? Как видно, 
вентспилчане XVIII века были совсем не 
чужды таких деликатесов, как кофе, шоко-
лад, южные фрукты. Например, в тот же год 
в порт вошел корабль из Любека, который 
вез лимоны и бельгийские устрицы. Что каса-
ется табака, то этот «заграничный продукт» 
вентспилчанам был известен около ста лет 
– со времен путешествия герцога Якоба на 

Тобаго – и использовался весьма широко. Об 
этом свидетельствуют бесчисленные оскол-
ки глиняных трубок голландского типа, най-
денные во время археологических раскопок. 
Курильщиков было очень много, даже среди 
женщин (особенно более старшего возрас-
та); доводилось читать, что в давние време-
на доктора курение рекомендовали как меди-
цинскую процедуру против одышки и для луч-
шего откашливания. Ранее мы упоминали: 
купцы беспокоились о том, что курильщики, 
в очередной раз «приняв на грудь» и лежа 
на сеновале на чердаке, «могут спалить пол-
города». Или по этой, или по другой причине 
в 1786 году ратуша курение запретила (!). В 
протоколе написано: «После того как в церк-
ви для латышской общины объявлен запрет 
на курение табака, решено, что у людей, 
которые не являются немцами, у которых 
на улице увидят горящие трубки, эти трубки 
будут отняты; немцы будут наказаны денеж-
ным штрафом». Вряд ли этот запрет учиты-
вали, так как сами ратманы не могли отка-
заться от трубок… 

Самым подходящим случаем украсить 
себя жемчугом и бархатными шляпками была 
свадьба. И тут мы опять можем говорить о 
сословных различиях, причем весьма дра-
матичных. Если свадьбу праздновали купе-
ческие отпрыски, то приглашать можно было 
до 40 гостей, на стол ставить 30 бутылок лег-
кого немецкого вина и «простого французско-
го вина», гостям можно было подавать кофе 
и шоколад. Так как тогда зеркало считалось 
современным престижным предметом, на 
купеческой свадьбе дозволялось украшать 
помещения целыми четырьмя зеркалами (о 
размерах не упоминалось). 

В свою очередь, ремесленники на свадь-
бу своих детей могли пригласить только 30 
гостей и подать им 15 бутылок вина, то есть 
полбутылки на гостя – маловато, если учесть, 
что празднество, по предписанию, длилось 
от шести вечера до пяти утра. О крепких 
напитках и пиве в правилах ничего не ска-
зано, значит, тут можно было развернуться. 
Ремесленники могли позволить себе пове-
сить на стену всего 2 зеркала. Были вещи, 
которые не дозволялись ни купцам, ни ремес-
ленникам независимо от уровня их зажиточ-
ности: никаких изысканных французских вин, 
никаких французских конфет! И играть на 
трубе не позволялось, это могли делать толь-
ко ратманы, остальным должно было быть 
достаточно звуков рога! Хотелось бы знать, 
что было разрешено (запрещено) в случа-
ях, когда купеческий сын женился на дочери 
ремесленника или наоборот? 

Однако среди вентспилчан того времени 
были и такие, кто видел дальше насущно-
го трактира. Для них развлечением была… 
музыка. Кажется, сравнительно многие осво-
или какой-либо музыкальный инструмент – 
как мы помним, принимая герцога, в замке 
играли местные музыканты. Должность 
городского музыканта упоминалась уже в 
конце XVII века; в 1701 году в качестве музы-
канта указан Иероним Шмитс, который своей 
игрой (правда, неизвестно, на каком инстру-
менте) услаждал слух горожан в праздники и 
во время торжественных моментов. 
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Возможно ли, что…

Медики забастовку не 
поддерживают 
В латвийском профсоюзе работников 
здравоохранения и социального ухода 
(ЛПРЗСУ) нет единого мнения о необхо-
димости организации забастовки, чтобы 
продолжать выступать против объема 
финансирования, выделенного на зар-
плату медиков в следующем бюджет-
ном году. Целесообразность забастовки 
вызывает сомнения и у руководителя 
ЛПРЗСУ Валдиса Кериса. Он отметил, 
что забастовка, скорее всего, не най-
дет поддержки в широких кругах членов 
профсоюза. 

Дзинтарс избран повторно
Во время конгресса национального объ-
единения «Все для Латвии» – «Тевземей 
ун Бривибай»/ДННЛ («ВЛ»-ТБ/ДННЛ) 
председателем объединения повторно 
был избран Райвис Дзинтарс. За кан-
дидатуру Дзинтарса проголосовали 239 
делегатов, против выступили 16 участ-
ников конгресса. Должности заместите-
лей председателя достались министру 
культуры Наурису Пунтулису, депутату 
Европарламента Роберту Зиле, депута-
там Сейма Янису Домбраве и Рихарду 
Колсу, а также когда-то являвшемуся 
сопредседателем объединения Гайдису 
Берзиньшу.

В Латвии – наименьший 
в ЕС рост экспорта 
В Латвии в январе–октябре этого года, 
по сравнению с соответствующим пери-
одом прошлого года, был наименьший 
рост экспорта среди стран Европейского 
Союза, свидетельствуют данные 
«Eurostat». По сравнению с десятью 
месяцами 2018 года объем экспорта в 
Латвии вырос на 1%. Такой же рост 
зафиксирован в Германии, Эстонии, 
Греции и Испании, а в Бельгии и 
Великобритании объем экспорта сохра-
нился неизменным. Самый стреми-
тельный рост экспорта зафиксирован в 
Ирландии (+11%), Люксембурге (+10%), 
Словении (+8%), а также в Болгарии, 
Дании, Литве и Польше (во всех стра-
нах +6%).

Создадут регистр 
коммерсантов в сфере охраны 
Кабинет министров поддержал измене-
ния в Законе об охранной деятельно-
сти, которые подразумевают создание 
регистра коммерсантов в сфере охра-
ны. Министерство внутренних дел счи-
тает, что таким образом будет умень-
шен удельный вес теневой экономи-
ки в охранной отрасли, что будет спо-
собствовать честной конкуренции. 
Предполагается также создать электрон-
ную услугу «Зарегистрированные ком-
мерсанты в сфере охраны».

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Lai katra Jaunā gada  
diena piepildīta  
ar mīlestību un laimi!
 SIA “Ventspils Port Services”

Re, arī zvaigznēs ierakstīts 
Tas pats, kas laukos plašos: 
Jāmeklē sudrabs, tas baltais, kas trīc 
Tepatās – mūsos pašos.
                                 /Imants Ziedonis/

В городе поговаривают, что в последнюю неделю в здание муниципалитета с завидной регулярностью направляются люди, кото-
рые очень похожи на особо приближенных доверенных лиц Айвара Лембергса. 

В здании думы, говорят, собирается 
«старая гвардия». Что они обсуждают?

Г лазастые вентспилчане заметили, что двери думы нача-
ли открывать очень похожие на представителей «ста-
рой гвардии» мэра, попавшего под санкции, мужчины и 
женщины, а после этого свет в окошке у председателя 
горит еще долго. Среди «людей в черном» якобы заме-

чен типаж, чрезвычайно похожий на ушедшего на пенсию дирек-
тора рынка Лаймониса Струевича, еще один мужчина очень напо-
минает уволенного управляющего Вентспилсским портом Имантса 
Сармулиса. Видели и человека, похожего на исполнительного 
директора города Алдиса Абеле. Правда, в этом приходится сомне-
ваться, так как настоящий Абеле вроде бы так заболел, что даже 
не мог явиться на работу, чтобы сообщить, что отказывается, или, 
совсем наоборот, оставляет себе свежевыделенную ему премию. 
Также замечен господин, который выглядел совсем как адвокат 
Олавс Церс. Возможно ли, чтобы адвокат, которого в свое время 
«Вентас Балсс» превозносила до небес и характеризовала как чело-
века, у которого «за непримечательной внешностью скрывается 
незаурядный ум», отправлялся бы на секретные собрания? Упаси 
Бог, невозможно поверить! Также не верится, что в этих секретных 
и неафишируемых сходках могла бы участвовать оставившая муни-

ципальную службу и очень лояльная председателю Майя Крукле. 
Это, определенно, была совсем другая дама. 

Ни в коем случае мы не хотим утверждать, что у этой компании 
были на уме какие-то секреты, которые нужно скрывать от посто-
ронних глаз. Ведь не может быть, что люди, похожие на упомяну-
тых лиц, занимались тем, что «подчищали» бумаги или пытались 
трещащий по всем швам и разваливающийся бизнес переориен-
тировать и поставить на другие рельсы, как говорится, под другие 
знамена. В конце концов, нигде не сказано, что людям запрещено 
посещать лицо, подверженное санкциям, чтобы, скажем, поставить 
рождественскую пьеску, разделить роли и выучить текст. Также не 
исключено, что под завесой тайны готовится особое представление 
– например, песня на тему Каупенса «Леса, леса, темные леса…» 
А может втайне делается «доброе дело» – пакуются продуктовые 
пакеты для госпожи, которая недавно всей стране жаловалась, что 
накоплений в 87 тысяч евро наличными не хватает даже на хлебу-
шек и воду ни ей самой, ни детям. Никто ведь не станет думать, что 
все эти люди собирались для того, чтобы вместе обмозговать, как 
избежать таких неприятных вещей, как заблокированные счета и 
стремительно ускользающая из рук власть. 

Есть вероятность, что так называемые «под-
контрольные Лембергсу медиа», напри-
мер, издания Ventas Balss и Neatkarīgā Rīta 
Avīze, тоже могут ощутить последствия 
санкций, которые ввели США в отношении 
Лембергса и четырех юридических лиц.

Так называемые «подконтрольные Лембергсу 
СМИ» тоже могут попасть под санкции

год был заключен на сумму 369 066 евро. 
Эта сумма была предоставлена в результа-
те процедуры переговоров, без объявления 
конкурса.

Кроме того, в 2017 году средства на «ока-
зание информационных услуг» выделила и 
Вентспилсская краевая дума. По данным БНЗ, 
в общей сумме медиа получило 413 596 евро. 
Все это деньги, заплаченные местными жите-
лями в виде налогов.

Следует напомнить, что премьер-министр 
Кришьянис Кариньш («Новое Единство») 
поручил министру охраны окружающей 
среды и регионального развития Юрису Пуце 
(«Развитию/За!») оценить влияние введенных 
американским Управлением по контролю за 
активами (OFAC) санкций на деятельность 
Вентспилсской думы и в случае необходимо-
сти предоставить предложения дальнейших 
действий.

К рядам щедрых спонсоров присоедини-
лось и Управление Вентспилсского свобод-
ного порта, получающее средства от думы. В 
прошлом году управление свободного порта 
рекламировалось в региональной газете с 
размахом — за 116 808, 64 евро. Такая же 
сумма — 116 808,64 евро — была потрачена в 
тех же рекламных целях и в 2017 году.

Такая «система» практикуется годами. 
Например, в 2015 году был заключен дого-
вор об оказании рекламных услуг на сумму 
118 807 евро. «Чтобы улучшить отношение 
общества и повысить поддержку деятельно-
сти Вентспилсского свободного порта в обще-
стве» и «создать положительный образ управ-
ления свободного порта» — эти формули-
ровки указаны в решении о закупке, подпи-
санном первым заместителем председате-
ля Вентспилсской думы по вопросам инфра-
структуры Янисом Витолсом.

Следует отметить, что Управление 
Вентспилсского свободного порта — одно из 
четырех предприятий, попавших под санкции 
американского Управления по контролю за 
активами (OFAC).

В настоящее время Кабинет министров ста-
рается исключить Вентспилсский свободный 
порт из списка санкций, намереваясь пере-
дать управление им в руки государства. Для 
этого будет создано новое государственное 
коммерческое предприятие.

КОРМУШКИ — МУНИЦИПАЛЬНЫЕ 
КОММЕРЧЕСКИЕ ПРЕДПРИЯТИЯ 
И УЧРЕЖДЕНИЯ

Доступная на сайте БНЗ информация 
указывает на то, что в апреле нынешнего 
года ООО Ventas Balss заключило договор 
с Ventspils Digitālais centrs (Вентспилсский 
цифровой центр) на сумму 36 363 евро. 
Название договора — «Публикация актуаль-
ной информации в местном издании и ее рас-
пространение в Вентспилсе».

Председателем закупочной комиссии, оце-
нивающей распределение финансирования 
думы, является Айго Гутманис, являющийся 
также членом партии Лембергса «Латвии и 
Вентспилсу» и приемным сыном брата свекро-
ви редактора Ventas Balss Гундеги Мертены.

Говоря о самом конкурсе, следует отметить, 
что в разделе конкурса о задачах говорится 
следующее: «Претендент согласует подготов-
ленную публикацию с представителем заказ-
чика перед публикацией».

Это означает, что вентспилсское муници-
пальное учреждение — Вентспилсский циф-
ровой центр — как предприятие, подчиняю-
щееся думе, требует от журналистов согласо-
вания содержания материалов перед публи-
кацией, что с точки зрения журналистики не 
приветствуется.

Если раньше дума выделяла финансиро-
вание ООО Ventas Balss прямо из бюдже-
та самоуправления, то теперь это делается 
через коммерческие предприятия и учрежде-
ния думы. Возможно, причина в том, что при 
использовании такой схемы думе не нужно 
нести ответственность за то, что публику-
ется в издании и как создаются его мате-
риалы, если финансирование исходит от 
обществ капитала, у каждого из которых есть 
свой директор, свое правление. Таким обра-
зом общество капитала заключает договор о 
рекламе с медиа, и оно не обязано отчиты-
ваться перед обществом о том, как тратятся 
выделенные средства, то есть те же деньги 
налогоплательщиков.

Следует также добавить, что за бюджетами 
обществ капитала и самоуправлений дале-
ко идти не надо — бюджет муниципальных 
предприятий формируют выделенные само-
управлением средства. Также нужно учиты-
вать, что дума строго контролирует деятель-

ность подведомственных предприятий, а это 
означает, что во всех коммерческих предпри-
ятиях, которые предоставляют финансирова-
ние Ventas Balss или заключают с изданием 
рекламные договоры, есть люди, подчиняю-
щиеся Лембергсу.

РОДСТВЕННЫЕ СВЯЗИ И ДРУЖБА
Созданная «сеть» — очень проста. 

Вентспилсский цифровой центр — учрежде-
ние думы, заключающее с Ventas Balss дого-
вор о распространении информации о так 
называемых «актуальных новостях города».

Такие же договоры в этом году издание 
заключило с еще четырьмя муниципальны-
ми обществами капитала: с ООО Olimpiskais 
centrs Ventspils на сумму 12 900 евро, с 
муниципальным предприятием Komunālā 
pārvalde (Коммунальное управление) 
и Kurzemes filharmonija (Курземская филар-
мония) — на суммы по 14 005 евро. Также в 
нынешнем году Ventas Balss спонсировало 
предприятие Ūdeka — заключен договор на 
сумму 13 600,50 евро. Здесь следует указать, 
что главным редактором Ventas Balss явля-
ется Гундега Мертена, которую называют 
сторонницей «режима Лебергса». Ее муж — 
Аустрис Мертенс — является членом правле-
ния компании A.Mertenabirojs. Известно, что 
данная фирма занималась вывозом ила для 
муниципальной компании ООО Ūdeka.

Таким же образом договоры о «распростране-
нии актуальной информации в городе» заклю-
чались также с ООО Ziemeļkurzemes reģionālā 
slimnīca (Северо-курземская региональ-
ная больница) — на сумму 13 999,99 евро 
и с муниципальным учреждением Ventspils 
pilsētas Izglītības pārvalde (Управление обра-
зования Вентспилса) — на сумму 12 561,98 
евро.

В базе данных Lursoft в списке истин-
ных выгодополучателей Ventas Balss указа-
но единственное лицо — владелец медиа 
Михаил Сойфер, который когда-то был одним 
из коммерческих директоров контролируемо-
го Лембергсом издания Neatkarīgā Rīta Avīze.

Как уже сообщалось, OFAC в понедель-
ник, 9 декабря, на основании так называемо-
го закона Магнитского в связи с коррупцией 
ввело санкции против ряда лиц и организаций 
в Европе, Азии и Латинской Америке, в том 
числе в отношении Лембергса.

Элизабете Межуле, Симона Шьядите, BNN

Э то подтвердил министр юсти-
ции Янис Борданс (НКП): «Не 
исключено, что отдельные «так 
называемые медиа, которых 
контролирует Лембергс», могут 

ощутить последствия в связи с назначенны-
ми санкциями».

Со стороны Вентспилсского самоуправления 
неоднократно звучало утверждение о том, что 
оно не финансирует СМИ, в том числе и Ventas 
Balss. Однако, согласно данным Бюро по надзо-
ру за закупками (БНЗ), ООО Ventas Balss с 2008 
года получило от думы 1,7 млн евро.

Например, один из договоров Вентспилсской 
городской думы с Ventas Balss на 2017/2018 
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Достижения в гиревом 
спорте
На чемпионате Латвии по гиревому 
спорту в классическом двоеборье 
среди взрослых и сениоров, который 
14 декабря состоялся в Ругайском 
спортивном центре, спортсмены 
команды «Вентспилсский атлант» 
Виктория Тютрина, Карина Гагаева, 
Артурс Танчинс и Васалий Гинко 
стали победителями каждый в своей 
возрастной группе, завоевав медали 
и титулы чемпионов Латвии. В общем 
зачете команда «Вентспилсский 
атлант» заняла 4-е место. 

«Велконис» одержал победу 
на Кубке Латвии 
В розыгрыше кубка Латвии по перетя-
гиванию каната в помещениях, кото-
рый прошел в Яунберзе, в конкурен-
ции среди пяти спортивных клубов 
вентспилсский клуб по перетягива-
нию каната «Велконис» завоевал 1-е 
место в весовой категории до 700 кг, 
2-е место до 580 кг в группе MIX и до 
480 кг. 
Состязания прошли в трех весовых 
классах – до 480 кг (4 мужчины и 2 
женщины), до 580 кг MIX и до 700 кг. 

Поздравили и вручили 
денежные призы 
Денежные призы получили вентспилс-
ские спортсмены за достижения на 
Латвийской летней молодежной олим-
пиаде. Награды получили Сабине 
Анна Циновска за 1-е место на бру-
сьях и 2-е место в многоборье (спор-
тивная гимнастика), Юлия Карпук за 
3-е место в опорном прыжке (спор-
тивная гимнастика), а также тренеры 
Илмарс Сейлис, Надежда Сейле и 
Валерия Савицка. 
На Латвийской молодежной летней 
олимпиаде Вентспилс представлял 
71 спортсмен из спортивной школы 
«Спарс» и вентспилсских спортивных 
клубов. Всего завоевано 24 медали, в 
том числе, 4 золотые, 11 серебряных 
и 9 бронзовых. 

У вентспилсских 
кикбоксеров – золото 
В международных соревнованиях 
по кикбоксингу «Vilnius Open 2019», 
которые проходили 7 и 8 декабря в 
столице Литвы Вильнюсе, всего при-
няли участие 160 спортсменов из 7 
государств. Участники состязались 
в дисциплинах K1, Kick light и Body 
Contact, в возрастных группах от 8 до 
19 лет и среди взрослых. Спортсмены 
вентспилсского спортивного клуба 
«Фаворитс» Данил Галкин и Даниэль 
Лыков участвовали в соревнованиях 
в составе сборной Латвии, и оба вент-
спилчанина завоевали золотые меда-
ли в дисциплине Kick light. Даниэль 
Лыков стартовал в группе взрослых 
в весовой категории до 69 кг, а Данил 
Галкин – в весовой категории до 57 кг 
в группе юниоров.

Lai Jaunā gada sapņi par 
dzīves īstenību kļūst!
           SIA “Lat Security”

Ir atkal Ziemassvētki.
Aiz rūtīm klusi snieg.
Tā liekas: līdz pat sirdij
Būs dziļi jāiestieg.
                /Elza Ķezbere/

санкции на судебный процесс против него, 
Юрисс отметил, что государственный обви-
нитель рассматривает возможность ссылки в 
суде на введенные санкции. Однако говорить 
об этом пока рано, поскольку необходимо 
оценить выступление на дебатах второй сто-
роны, сказал прокурор.

На комментарий BNN о том, что есть 
подозрения о «внезапном» выходе из дела 
Лембергса еще одного адвоката, Юрисс отме-

Прокурор: предприятиям, в которых 
нет влияния Лембергса, санкции не грозят

тил, что это был бы мощный сигнал о том, что 
латвийская судебная система буксует в плане 
обеспечения эффективности. Если такой сце-
нарий осуществится, дело Лембергса может 
попасть в ситуацию, когда судебный процесс 
вернется к той точке, откуда он начинался. 
«Возможно, следует подумать о резервных 
адвокатских учреждениях для исключитель-
ных, «уникальных» случаев».

Юрисс подчеркнул, что сейчас судебный 
процесс находится в стадии завершения, 
когда необходимо дождаться вынесения 

приговора.
«Важно не злоупотребить предусмотрен-

ными законом правами. И стороне государ-
ственного обвинения, и адвокатам следует 
понимать, что их обязанность — следить за 
тем, что говорится в законе, — прокомменти-
ровал Юрисс. — Адвокат не может [просто] 
отказаться, потому что ему так захотелось 
или он устал, или надеется, что дело [возь-
мет на себя] кто-то другой. Такого механиз-
ма нет». 

Симона Шьядите, BNN

Премьер-министр Кришьянис Кариньш 
отметил, что это решение принято под дав-
лением внешних обстоятельств, так как пра-
вительство должно разрешить ситуацию, 
которая возникла после того, как США вклю-
чили в список санкций одного латвийского 
гражданина и четыре связанных с ним юри-
дических лица, в том числе, Управление 
Вентспилсского свободного порта. 

В свою очередь, во вторник, 17 декабря, 
на должность управляющего свободным пор-
том назначен Андрис Пурмалис, который до 
сих пор занимал должность руководителя 
Службы внутренней безопасности Рижского 

Вместо Управления Вентспилсского 
свободного порта будет ГАО «Ventas osta»

свободного порта. Прежнего управляюще-
го портом Имантса Сармулиса правление 
Вентспилсского свободного порта освобо-
дило от занимаемой должности 13 декабря. 
Заместители управляющего Вентспилсским 
свободным портом – Игорь Удодов и Марис 
Петровскис. В свою очередь, на должность 
председателя правления Вентспилсского 
свободного порта назначена выдвинутая 
Министерством сообщения представитель 
Ингуна Страутмане, на должность замести-
теля – выдвинутый Министерством финансов 
представитель Гиртс Валдис Кристовскис. 

Пурмалис подтвердил, что в результате 
вышеупомянутых изменений можно утвер-
ждать, что сотрудничество с Управлением 

Вентспилсского свободного порта не связано 
с физическими лицами, упомянутыми в спи-
ске санкций Бюро контроля за зарубежными 
активами Министерства финансов США. 

«Мы благодарны всем партнерам за терпе-
ние, понимание и эластичность, когда потре-
бовалось реагировать в этой чрезвычайной 
ситуации, со своей стороны сделаем все воз-
можное, чтобы уже в ближайшее время порт 
возобновил свою нормальную деятельность. 
Хотим особенно подчеркнуть, что сделки с 
Управлением Вентспилсского свободного 
порта до 8 января не подвержены вышеупо-
мянутым рискам», – подчеркнул Пурмалис, 
призвав стивидорные компании и терминалы 
объяснять ситуацию своим партнерам. 

Титул «Самое дружественное семье самоуправление в Латвии 2019» в этом году получи-
ло самоуправление Ливанского края, в свою очередь титул “Дружественное семье самоу-
правление 2019» в группе самоуправлений регионов планирования получили самоуправ-
ления Лудзенского, Иецавского, Гробиньского, Адажского и Смилтенского краёв, проин-
формировало Министерство охраны среды и регионального развития.  

Самое дружественное семье самоуправление – 
Ливаны, у Вентспилса – специальный приз

На третий тур конкур-
са «Дружественное 
семье самоуправление 
2019» были выдвину-
ты десять финалистов – 

по два самоуправления из каждого региона. 
В Курземе это были Гробиня и Вентспилс. 
Оценочная комиссия конкурса до приня-
тия решения посетила номинированные 
на финал конкурса самоуправления, чтобы 
лично удостовериться в заботе самоуправ-

лений о семьях с детьми.  У каждого само-
управления была возможность особо выде-
лить примеры, каким образом оно может при-
влекать жителей в край, улучшать им каче-
ство жизни, предлагать поддержку в различ-
ных сферах жизни и ситуациях. Оценочная 
комиссия отметила, что самоуправления, 
получившие в этом году титул победителей, 
- это хороший пример того, как заботиться о 
семьях, начиная с того момента, когда заклю-
чается брак и рождается ребёнок.  

В свою очередь город Вентспилс получил 
специальный приз «За лучшее предложение 
семьям в сфере культуры и науки и доступ-
ность самым современным ИТ». 

Победитель конкурса – самоуправление 
Ливанского края получило денежный приз 
в размере 25 000 евро, обладатели титула 
«Дружественное семье самоуправление в 
группе самоуправлений регионов планиро-
вания 2019» каждое получило 15 000 евро, 
в свою очередь город Вентспилс получил 
денежный приз в размере 6000 евро. 

Присвоенный денежный приз самоуправле-
ния должны будут использовать на обеспече-
ние мероприятий поддержки и услуг семьям 
с детьми или на создание подходящей для 
семей с детьми среды в 2020 году. 

Рождество и Новый год уже у дверей, и это означает, что пришло время выбирать укра-
шение праздника – елочку. Что делать? Срубить ее самому, приобрести саженец в горш-
ке, довольствоваться еловыми ветками или обзавестись «вечной елью» из пластмассы? 

Какую елочку выбрать?

В лесах, которыми управля-
ет ГАО «Latvijas Valsts meži», 
как и прежде, каждый житель 
Латвии может срубить одну 
елочку, чтобы украсить ею свое 

Рождество или Новый год. Эти леса легко 
узнать – по всей Латвии они обозначе-
ны специальной табличкой, где на жел-
том фоне размещен логотип «Latvijas Valsts 
meži». Эти знаки находятся возле просек и 
на обочинах дорог. Можно срубить елочку, 
которая растет на обочине дороги, просеке, 
вдоль канавы и под линией электропереда-
чи, а также во взрослом лесу под большими 
деревьями. Елочку необходимо срубить под 
корень, а ненужные нижние ветки – спилить 
и оставить там же, в лесу. 

ПРАВИЛЬНО ВЫБРАТЬ И УХАЖИВАТЬ 
Покупая елку, нужно убедиться в ее каче-

стве. Рекомендуется провести рукой по хвое, 
и, если она не осыпается или в руке остается 
совсем небольшое ее количество, это озна-
чает, что ель свежая. Следует помнить, что 
елка должна быть в специальной упаковке – 
сеточке, которая облегчает транспортировку, 
а также защищает ветки, чтобы они не сло-
мались. Обратите внимание на ствол. Место 
среза у елки из питомника должно быть пря-
мым. Если срез скошенный, скорее всего, 
елку срубили в спешке инструментом напо-
добие мачете. 

Не вносите елку с улицы сразу в теплую 
комнату. Несколько часов подержите ее на 
прохладной веранде или балконе. Слишком 

резкая смена температура лесной красавице 
не понравится. 

Для того чтобы спиленная елочка радовала 
вас как можно дольше, рекомендуется поме-
стить ее в такой штатив, в который можно 
налить воды. Прежде чем поставить елку в 
штатив, ее нужно очистить от коры, а также 
следать небольшие зарубки, чтобы лучше 
впитывалась влага. В воду можно добавить 
глицерин, таблетку аспирина и пару ложек 
сахара. Лучше поместить елку подальше от 
радиаторов и других источников тепла, это 
поможет уберечь ее от пересыхания. Если в 
помещении, где стоит ель, теплый пол, то она 
скорее засохнет и утратит свою хвою. 

ЕЛЬ В ГОРШКЕ 
Все большую популярность приобретают 

елки в горшке. У таких елей несколько преи-
муществ: не нужно приобретать дополнитель-
ный штатив, хвоя осыпается совсем незна-

чительно, а после праздника дерево можно 
посадить в своем саду, где оно будет радо-
вать еще долгие годы. Если за деревцем пра-
вильно ухаживать, то сохранить его до пере-
садки в почву не составит труда. Во-первых, 
нужно следить, чтобы корневой ком ели был 
влажным и не высыхал. Поливать саженец 
нужно по мере необходимости – если воздух 
в комнате сухой, то делать это потребуется 
достаточно часто. Горшок, в котором растет 
ель, желательно поставить в таз и поливать 
до тех пор, пока в емкости, в которую поме-
щен горшок, не появится вода. Чем мень-
ше времени ель проведет в помещении, тем 
быстрее она приживется после пересадки. По 
традиции, елочку нужно выносить на улицу 
после Богоявления 6 января. Если на улице 
-30 градусов, перед тем, как вынести елку 
из комнаты, рекомендуется подержать ее на 
прохладной веранде. Вынесенную на улицу 
елку с горшком можно смело ставить в сугроб. 
Если снега нет, горшок лучше всего закопать 
в землю. 



КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ

№. 48 (140)  20 декабря 2019 года2  /  Новости

Ventspilnieks.lv
Рег.№ 0007 40372

Э-почта: redakcija@ventspilnieks.lv
Главный редактор: Илона Берзиня

Издатель: 
OOO “Media Support”

НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

C последним номером в этом – 2019 году – к вам, наши дорогие читатели, приходит “Ventspilnieks.lv”. Уже почти три года, каждую 
неделю, мы живём вместе с вентспилчанами, чтобы принести в наш город свежие веяния, свежее дыхание и свежий взгляд на 
события, который, согласитесь, в нашем городе очень нужен.  В город, который является самым лучшим в Латвии, но в котором и 
в «информационном пространстве» которого долгие годы царило одно мнение, один наместник и один взгляд на то, чему в городе 
быть, как жить дальше, как развиваться в интересах всех вентспилчан, а не только одного единственного человека и его приспешни-
ков. Этот год дал нам надежду, что ситуация изменится и от «абсолютной монархии» мы всё же, как и другие города и края Латвии, 
придём к нормальному городу, к нормальному самоуправлению и к нормальному развитию.  

 

Счастливого Нового года!

го мэра города и в отношении «питающей его среды» –  Агентства 
развития Вентспилса, Ассоциации развития бизнеса и Ассоциации 
транзитного бизнеса, – а также на ход событий в собственном 
доме. Надеемся, что активные действия руководства государства 
защитят от санкций Управление Вентспилсского свободного порта 
и работающие в свободном порту предприятия… В любом случае, 
перемены будут. Какие? Это покажет время.  

Последний год второго десятилетия века в Вентспилсе был 
богат на события.  И на такие, которые, безусловно, можем оце-
нивать с огромным знаком плюс, и на такие, оценка которых, гово-
ря дипломатично, может быть только отрицательной. И всё же мы 
надеемся, что позитивных нот в нашей жизни было больше. Также 
мы уверены, что и первый год следующего десятилетия принесёт 
нам больше хороших новостей и событий, чем плохих. Как говорят 
классики, всё не может быть только и единственно хорошо, долж-
ны быть и какие-нибудь обычные дни, какая-нибудь проблемная 
ситуация, так как на их фоне все хорошие вещи имеют отличный 
шанс выделиться, принося нам удовлетворение за каждый прожи-
тый день.   

“Ventspilnieks.lv” желает всем читателям радостного и светло-
го Рождества, прекрасно встретить Новый год и, конечно, чтобы о 
следующем годе и всём следующем десятилетии, оценивая позд-
нее с дистанции времени, мы могли бы сказать – вот это было 
время, вот это были яркие двадцатые!  

А мы, дамы и господа, встретимся уже в Новом году – следую-
щий номер “Ventspilnieks.lv” выйдет после отличного празднова-
ния: 10 января 2020 года. 

С пожеланиями радостным праздников, 
искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Участие в проекте 
4-я средняя школа начала участие в про-
екте «Erasmus+» «Будь моим голосом», в 
котором школьники будут изучать различ-
ные языки и культуру разных стран. 

Выделят софинансирование 
Городская дума утвердила порядок, в 
котором будет присваиваться софинанси-
рование на строительство новых жилых 
домов, которые будут сдаваться в аренду. 
Основные требования: дом должен нахо-
диться на административной территории 
города, в нем должно быть не менее 12 
квартир. 

Забивают сваи
На стройплощадке Центра науки и инно-
ваций забита 100-я свая. Всего их будет 
308. 

Восстановят фасад 
Дума перечислит софинансирование в 
размере 1200 евро, чтобы восстановить 
фасад здания на ул. Целтниеку, 8. 

Лучший учитель
Mара Калнея, ведущий педагог технику-
ма в сфере ИКТ, вышла в финал конкурса 
на приз «Платиновая мышь – 2019». Она 
получила грамоту за выдающийся вклад в 
категории «Лучший э-учитель». 

Выдержали отбор
На Вселатвийской ярмарке школьных 
учебных предприятий «Другой базар» 
отбор прошли семь предприятий из наше-
го города. Особое признание получи-
ли предприятия из 1-й гимназии и Дома 
творчества. 

Совершен наезд 
на пешеходов
На проспекте Лиелайс автомашина сбила 
двух девочек, которые пересекали улицу 
на пешеходном переходе. К счастью, 
пострадавшие получили сравнительно 
легкие травмы. 

Самый высокий результат 
Министерство охраны окружающей среды 
и регионального развития провело иссле-
дование «Интегрированный мониторинг 
предоставления общественных услуг 
и потребностей конечных пользовате-
лей». Оценка и э-индекс государствен-
ных учреждений». В рамках исследова-
ния Вентспилс получил самый высокий 
результат в э-индексе в группе центров 
развития самоуправлений национально-
го значения. 

Единая система
Правила Вентспилсской думы о единой 
системе вознаграждений в бюджетных 
учреждениях городского самоуправле-
ния изменены. Актуализированы усло-
вия единой системы вознаграждений 
согласно изменениям в Законе о работ-
никах и должностных лицах государства и 
самоуправлений. 

Пожертвования собраны 
В баптистской общине состоялся ежегод-
ный благотворительный обед, во время 
которого традиционно проходит сбор 
средств для какой-либо конкретной цели. 
В этом году в пользу особых членов 
общины пожертвовано 1900 eвро.

2 019 год был в Вентспилсе напряженным. И в прямом, и в 
переносном смысле.  Напряженной была и работа редак-
ции “Ventspilnieks.lv” – мы заглянули за кулисы политики, 
побывали в гостях у выдающихся и мудрых по жизни вент-
спилчан, исследовали историю города, следили за повсед-

невными событиями, давали, на наш взгляд, важные советы, стара-
лись быть там, где происходили важные для Вентспилса и вентспил-
чан события. Независимо от того, происходили ли эти события у нас, 
в нашем городе, в Риге, в Брюсселе или в Вашингтоне. И, конечно же, 
надеемся, что наша «другая точка зрения» позволила создать гораз-
до более полное представление о жизни.  

“Ventspilnieks.lv” благодарит всех тех жителей города и края, кото-
рые активно участвовали в создании нашей газеты. Во-первых, со 
своими предложениями о тех темах, которые обязательно долж-
ны были освещать наши корреспонденты. Без этой помощи круг 
наших тем, безусловно, был бы намного уже. Спасибо также тем, 
кто предлагал кандидатов для героев наших историй о человече-
ских судьбах. Мы узнали и также рассказали читателям много исто-
рий о вентспилчанах, которые, возможно, остались бы незамечен-
ными в повседневной суете без ваших советов – советов читате-
лей. Без этих героев наших рассказов город, безусловно, не был 
бы таким, каким он является сегодня – с активными, творческими 
и бескорыстными патриотами города и всего Вентспилсского края. 

2020 год – первый год третьего десятилетия этого столетия, 
обещает быть для нашего города жизненно важным. Начало ново-
го десятилетия может возвестить о начале основательных пере-
мен в закоренелой вертикали городской власти, может принести 
ветер перемен во всей политической системе, на которую, конеч-
но, повлияют международные санкции в отношении отстранённо-

Veselību, dzīvesprieku 
lai Jums atnes 
Jaunais gads!
AS “Unifreight Logistics”

Pār sasalušo zemi 
Balts dvēseļu putenis iet. 
Ziemsvētku zvaigzne 
Kā zelta roze debesīs zied... 
                     /Alfreds Krūklis/

Светлого Рождества и 
успешного, продуктивного 

и благополучного 
Нового 2020 года! 

Пусть Новый год откроет 
двери к новым вершинам 

и к свершению добрых дел!

Депутаты Вентспилсской городской думы 
Гиртс Валдис Кристовскис, Айвис 

Ландманис, Иварс Ландманис и Даце Корна  

Установленные американским Управлением по контролю за иностранными актива-
ми (OFAC) санкции против Айварса Лембергса и подконтрольных ему организаций не 
относятся к предприятиям, в которых он по решению суда лишен права любого контроля 
и влияния, сообщает общество “Baltijas Asociācija – transports un loģistika” (BATL).

Предприятия, которые санкции США не затронут

Ц ель санкций США – констатиро-
вать и устранить политическое и 
экономическое влияние Айварса 
Лембергса на любых юридиче-
ских и физических лиц. Как гово-

рила руководитель Комиссии рынка финан-
сов и капитала Санта Пургайле, цель санкций 
– не влиять на экономику и бизнес Латвии 
отрицательно, если соблюдаются норматив-
ные акты и имеется хорошее управление.

Юрис Юрисс, прокурор по делу обви-
няемого в тяжких преступлениях Айварса 
Лембергса, сказал: «Если инфраструкту-
ра Вентспилсского свободного порта будет 
отделена от попавших под санкции лиц, то 
порт сможет продолжать свою коммерческую 
деятельность и приносить прибыль не толь-
ко своим работникам, но всему государству. 
Предприятия, где Лембергс по решению суда 
лишен права любого контроля и влияния, 
и которые не работают в его интересах, не 
должны попасть под санкции».

А. Лембергс является истинным бенефици-
аром в ряде предприятий. В таком статусе он 
зарегистрирован в Регистре предприятий ЛР. 
Однако это ни в коем случае не указывает и 
не подтверждает, что он контролирует те акти-
вы и предприятия. Доли этих предприятий 
уже с 2007 года не находятся под контролем 
лица, попавшего под санкции, так как переда-
ны в управление и под контроль хранителю 
имущества, который назначен следователем.

Среди них — Ventbunkers, Ventspils 
Tirdzniecības osta, Kālija parks, Baltic Coal 
Terminal, Noord Natie Ventspils Termināls, 
Baltijas Ekspresis.

BATL подчеркивает, что и правительство 
Латвии, и работающие в Вентспилсском 
порту предприниматели делают все возмож-
ное, чтобы обеспечить непрерывную рабо-
ту порта и чтобы ничего не угрожало хозяй-
ственной деятельности работающих там 
предприятий.

Государство взяло под свой контроль 
управление портами Вентспилса и Риги. 
Создается новое государственное акционер-

ное общество, которое займется управлени-
ем Вентспилсского порта. Премьер-министр 
Кришьянис Кариньш уверен, что в таком слу-
чае санкции США не затронут портовую дея-
тельность. BATL призывает ответственных 
должностных лиц профильных министерств 
оставаться вместе с отраслью, не уходить 
в праздничные отпуска, а также как можно 
быстрее оказывать всю необходимую под-
держку Управлению Вентспилсского свобод-
ного порта для снятия санкций.

Компании Вентспилсского свободного 
порта продолжают работать и подчеркивают, 
что клиентам и работникам нет повода бес-
покоиться. 
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Образовательные 
мероприятия 
В рамках проекта «Поддержка карьеры 
в общеобразовательных и профессио-
нальных учебных учреждениях» в основ-
ных школах Таргале и Зуру, а также 
Пилтенской средней школе побывали 
специалисты «Аlfarobot». Школьникам 
рассказали о карьере в мире электрони-
ки, электротехники и программирования. 
Детям была предоставлена возможность 
самим попрактиковаться в навыках. 

Время истекает 
Водяные счетчики должны быть установ-
лены до 1 января. Желательно поторо-
питься, чтобы за потребленную воду пла-
тить в соответствии с показаниями счет-
чиков, а не больше. 

Посетили представление
В рамках инициативы «Latvijas 
skolas soma» учащиеся 3-4-х клас-
сов Пилтенской средней школы посе-
тили спектакль «Озорное Рождество 
волка Вилмара» в Доме театра «Юрас 
варты». Школьники по достоинству оце-
нили игру актеров, декорации, костюмы 
и хореографию. 

Проект утвержден 
В ноябре 2019 года совет Рыбного 
фонда Службы поддержки села утвер-
дил поданный Вентспилсским краевым 
самоуправлением проект «Введение 
системы маркировки для охраны, контро-
ля и надзора за рыбными ресурсами в 
общественных водоемах Вентспилсского 
края» и выделил финансирование в раз-
мере 555,20 евро. Для обеспечения каче-
ственного надзора за общественными 
водами приобретены 2 планшетных ком-
пьютера, чтобы при обследовании водо-
емов с воздуха при помощи дрона можно 
было лучше разглядеть и проанализиро-
вать снятый материал. 

Выпекали пипаркукас
Традицией в 808-м Пузеском мазпул-
ке стало каждый год перед Рождеством 
выпекать пипаркукас, украшать их глазу-
рью и затем дарить. 

И в Угале
В свою очередь, в Угале пекли пипар-
кукас, чтобы порадовать ими педагогов, 
работавших в школе и вышедших на 
пенсию. 
21 декабря с 12:00 в помещении конюш-
ни Попеского поместья пройдет праздно-
вание Рождества. В программе – рынок 
дружественной окружающей среде 
домашней продукции, чтение стихов и 
встреча со старичком-лесовичком, песни 
и танцы самых маленьких жителей, рас-
сказы любителей природы о птицах и 
зверях, а также многое другое. 

В гостях – суйтские жены 
Юркалнские суйтские жены побывали в 
Усмаском народном доме, где прошел 
мастер-класс «Суйты в Усме». 

Строительство продолжится 
Уже почти полгода в Юркалне строится 
концертный зал «Vējturu nams» – про-
странство культуры и отдыха. Оно позво-
лит организовать мероприятия различно-
го масштаба и характера под открытым 
небом, исключая для участников неудоб-
ства, доставляемые дождем и ветром. 
Благотворительный забег 
21 декабря в Парке приключений состо-
ится благотворительный забег в помощь 
воспитаннице Таргальской основной 
школы Саннии. 

Вечер отдыха 
21 декабря в Вентавском общественном 
центре пройдет вечер отдыха для сенио-
ров волости Варвес. 

Конкурс декораций 
В Зирас будет оцениваться самое краси-
вое и интересное праздничное оформле-
ние окон и дворов. 

Богослужение в Злекас 
Рождественское богослужение в Злекской 
церкви состоится 24 декабря в 16.00.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Darbīgu, veiksmīgu radošu 
un panākumiem bagātu 
2020. gadu!
AS “Baltic Business Center”

Nāk Jaunais gads, nāk egļu 
smarža liega,  
Un viegli baltas pārslas slīd.  
Bet sirdi nevar ieputināt sniegā,  
Tai jāiet lielus sapņus piepildīt.  
                                  /Kārlis Skalbe/

В том, что Лембергс при посредничестве находившихся под его влиянием политиков долгое время влиял на политические процессы в стра-
не, сомнений нет. Вспомним хотя бы «файлы Гиты», в которых под различными прозвищами указывалось, какие суммы в своё время плати-
лись политическим партиям и отдельным политикам из плачевно известного 5% фонда. О том, где искать основы благосостояния Лембергса, 
мы расскажем в следующем номере Ventspilnieks.lv, а на сей раз – о том, как Лембергсу удалось от Управления Вентспилсского свободного 
порта и трёх обществ, которыми он руководил долгие годы, получить с 2000 года в качестве зарплаты более 4,7 миллионов евро. Эти деньги 
он получал не за успешную предпринимательскую деятельность, а при посредничестве своих организаций просто перекладывал из карманов 
государственных предприятий и предприятий самоуправления в свой. Но это, между прочим, были наши деньги, деньги налогоплательщиков. 
Средства, уплаченные в виде налогов также каждым вентспилчанином.  

Пути денежных средств обществ, контролируемых Лембергсом

Вентспилсский свободный порт освобождён от санкций США – такую хорошую новость мы получили в среду вечером. Однако санкции 
в отношении Айвара Лембергса и трёх контролируемых им обществ по-прежнему действуют, также и Лембергс по-прежнему числится в 
руководстве Вентспилсской думы. Означает ли это, что последствия могут коснуться и города? О том, в какой ситуации мы сейчас нахо-
димся, экспресс-интервью с депутатом Вентспилсской думы Гиртом Валдисом Кристовскисом.  

Лембергсу возможности реванша даны не будут

- Санкции в отношении Вентспилсского 
порта отменены.  Достаточно ли этого, 
чтобы мы могли забыть о санкциях в 
отношении Лембергса и находящихся под 
его влиянием предприятий? 

- Дискредитированное Управление 
Вентспилсского свободного порта смени-
ло акционерное общество “Ventas osta”. 
Мы утвердили очень целеустремленного и 
профессионального нового управляюще-
го Свободным портом Андриса Пурмалиса, 
который незамедлительно начал сотрудни-
чество с портовыми коммерсантами и пред-
приятиями, чтобы помочь им преодолеть это 
время перемен, полное стресса и рисков. 

Ликвидация Вентспилсского свободного 
порта и создание нового общества капи-
тала – прагматичный и верный шаг. Это 
даже очень быстрый шаг. Однако этого будет 
недостаточно. Солома уже разгорелась! 
Наилучшее решение – незамедлительная 
отставка Лембергса, исключение его влия-
ния в политике и бизнесе как местного, так и 
государственного масштаба. К тому же, госу-
дарство должно продемонстрировать готов-
ность стоять на страже справедливости и 
правовых норм, нужно осуществить все име-
ющиеся в его распоряжении срочные право-
вые мероприятия, подчеркиваю – правовые 
мероприятия, если Лембергс не уйдет сам! 

Tе, кто применил санкции, должны уви-
деть, что Лембергсу не будет дана возмож-
ность взять реванш, что его лживая империя 
безвозвратно ликвидирована. К тому же, при 
помощи правовых мер, справедливо! Они 
должны увидеть, что и вентспилсская обще-
ственность открыла глаза и начала думать. 

– Почему, на ваш взгляд, вообще воз-
никла ситуация, когда наши правоохра-

нительные институции годами не выра-
жали заинтересованности ни в отноше-
нии конфликта интересов Лембергса, ни 
к контролируемым им обществам, по-на-
стоящему не желали расследовать «дело 
олигархов» или «переговоры в «Rīdzene»?  
Можно ли сказать: если бы ответственные 
институции проявили должное внимание к 
этим делам, то санкций США не было бы? 

– Да. Если бы VARAM, БПБК и другие 
правоохранительные учреждения действо-
вали соответственно, то никогда влияние 
Лембергса не достигло бы таких разме-
ров, каковы они, к сожалению, в Латвии, не 
было бы нанесено такого вреда репутации 
Вентспилса, порта и общества, какой нанес 
ей Лембергс. Логично – не было бы санкций. 
Было бы сотрудничество. Думаю, что тран-
зит не оказался бы в такой трудной ситуа-
ции, какова она теперь. 

– Вентспилсскому свободному порту и 
вентспилчанам эта ситуация неизбежно 
принесет убытки. Однако, будем честны, 
в этом виноват не только один-единствен-
ный человек – Айварс Лембергс. Конечно, 
он долгие годы указывал отдельным 
политическим партиям и даже правитель-
ствам, какие решения и в чьих интере-
сах нужно принимать. Однако только ли 
Лембергсу одному придется нести ответ-
ственность за реально созданные убытки 
Вентспилсскому порту и вентспилчанам? 

– Очень хороший вопрос! Ответ лишь 
один. Нарушение закона, присвоение обще-
ственных средств в таких масштабах, какое 
осуществил Лембергс, было возможно толь-
ко при условии организованного соучастия и 
нескрываемой поддержки. Было бы неспра-
ведливо, если бы в произошедшем обвиняли 

только одного Лембергса. У него были и есть 
пособники в Вентспилсе и во всей Латвии.  

– Ситуацию сейчас оценивает и 
VARAM. Kаково положение дел: может ли 
Вентспилс, только потому, что его до сих 
пор контролирует Лембергс и члены его 
партии, понести убытки? Например, оста-
новлены выплаты оставшегося софинан-
сирования ЕС Вентспилсскому порту. Не 
может ли в подобной ситуации оказаться 
и город, мэр которого, пусть и формаль-
но отстраненный от выполнения обязан-
ностей, – Айварс Лембергс? 

– Еще раз подчеркиваю! Ответственен за 
происходящее Лембергс. Чаша переполни-
лась, потому что за десятки лет накопились 
тяжкие экономические и административные 
преступления. Нет оснований полагать, что 
это не будет иметь никаких последствий. 
Вопрос лишь в том, насколько они будут 
тяжелыми. Правительство, министерства, 
мы, депутаты меньшинства – вентспилсской 
оппозиции, уже сейчас активно работаем, 
чтобы максимально быстро их преодолеть. 
Вентспилчанам нужно переоценить все, что 
случилось, и прийти государству на помощь! 
Птицу счастья никто не принесет. 

– Как вы считаете, хватит ли Лембергсу 
достоинства и уважения к жителям свое-
го города, чтобы уйти с должности мэра 
города и сложить депутатские полномо-
чия? Ведь он сам не может не понимать, 
что все несчастья, с которыми сейчас 
столкнулся Вентспилс, – результат его 
многолетних действий. 

– Это вопрос к Лембергсу! Вентспилчане, 
потребуйте от Лембергса, чтобы он проявил 
достоинство! 
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Между миром 
звуков и тишины

«Это для 
т о г о , 
ч т о б ы 
п о н я т ь , 
что в 

работе сурдопереводчика 
нужны не только професси-
ональные знания. Помимо 
них требуется и душевная 
отзывчивость по отноше-
нию к клиенту, позитивное 

сопереживание», – счита-
ет Ина. Она думает, что не 
только сурдопереводчику, 
но и обществу в целом сто-
ило бы оценить и понять, 
как сильно от привычной 
слышащим людям отлича-
ется физическая и эмоци-
ональная ситуация, в кото-
рой находится человек, 

Прокурор: предприятиям, 
в которых нет влияния 
Лембергса, санкции 
не грозят

На п р е д -
приятия, 
в кото-
рых по 
р е ш е -

нию суда Лембергс был 
лишен какого-либо контро-
ля, права влияния, и кото-
рые не работают в его инте-
ресах, санкции действовать 
не будут.

Говоря о том, какие ответ-
ственные учреждения и кто 
должен заниматься выявле-
нием, работает ли предпри-
ятие в интересах Лембергса, 
Юрисс отметил, что это 
сложный процесс, механизм 
которого должны контроли-
ровать сразу несколько лат-
вийских учреждений.

«Первыми с этим вопро-
сом сталкиваются кон-

тролирующие и надзи-
рающие учреждения. 
Контролирующие учрежде-
ния по определенным при-
знакам должны понять, есть 
ли вероятность коррупци-
онных сделок. Надзиратели 
должны понять, правиль-
но ли оценивается каждый 
отдельный случай».

Юрисс отметил, что это 
возможно, если в конкретный 
период времени соблюдает-
ся строгий надзорный меха-
низм, а не тогда, когда про-
цесс пускается на самотек 
и предприятия, коммерсанты 
и финансовые учреждения 
оценивают сами себя.

Говоря о том, повлияют ли 
наложенные на Лембергса 

Сейм утвердил изменения в «Законе о портах» и 
«Законе о Вентспилсском свободном порте», соглас-
но которым функция управления портом будет пере-
дана новому государственному акционерному обще-
ству (ГАО) «Ventas osta». В начале недели о необ-
ходимости создания такого ГАО принял решение 
Кабинет министров. Назначен также новый председа-
тель Вентспилсского свободного порта, утверждено 
правление. 

П равительство 
а к це н т и рует 
внимание на 
том, что цель 
создания ново-

го государственного обще-
ства капитала – обеспе-
чить непрерывную рабо-
ту Вентспилсского порта 
и по возможности умень-
шить возможные негатив-
ные последствия санк-
ций в латвийском секто-
ре транзита и экономике 
в целом. Держатель долей 
капитала ГАО «Ventas 
osta» – Министерство 
сообщения, и состав сове-
та Вентспилсского порта 
сформируют четыре пред-
ставителя, делегированные 
министерствами. Акции 
нового общества капита-
ла, имеющие право голоса, 
будут принадлежать госу-
дарству, акции общества 
капитала нельзя будет при-
ватизировать, отчуждать, 
заложить и налагать другие 
отягощения. В изменениях 
к «Закону о Вентспилсском 

свободном порте» опре-
делено, что ГАО «Ventas 
osta» будет выполнять 
функции управляюще-
го портом, а также будет 
иметь право заключать 
договоры с клиентами 
порта и производить все 
необходимые действия, 
чтобы постепенно пере-
нять обязательства в отно-
шении клиентов порта. 

Предусмотрен пере-
ходный период, в кото-
рый поначалу параллельно 
будет работать Управление 
Вентспилсского свободно-
го порта и созданное госу-
дарственное акционерное 
общество. ГАО «Ventas 
osta» имущество, права и 
обязанности Управления 
Вентспилсского свободного 
порта будет перенимать по 
частям, а также сотрудни-
ки – специалисты, техниче-
ский персонал и др. перей-
дут на работу в ГАО «Ventas 
osta» постепенно. 

Кофейный пунш 
и шелковистая 
шуба

У Вентспилса 
специальный приз 
«Дружественного семье 
самоуправления»

«Старая 
гвардия» 
в здании думы?

Если инфраструктура Венстпилсского свободного порта 
будет отделена от лиц, в отношении которых введены 
санкции, свободный порт сможет осуществлять свою 
коммерческую деятельность и давать прибыль не только 
работникам, но и государству в целом, сообщил в интер-
вью BNN прокурор в деле обвиняемого в тяжких престу-
плениях Айвара Лебмергса Юрис Юрисс.
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О том, какие навыки 
и знания требуются, 
чтобы можно было 
работать переводчиком 
латышского языка 
жестов, можно 
узнать из описания в 
действующем в стране 
«Стандарте профессий». 
Но единственный 
в Вентспилсе 
сурдопереводчик Ина 
Рутковска считает, 
что знакомство с этой 
редкой профессией, 
которую в Латвии 
освоили всего тридцать пять человек, лучше всего 
начать с эксперимента. Например, на какое-то 
время надеть наушники, защищающие от шума. 
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Вместо Управления 
Вентспилсского свободного 
порта будет ГАО «Ventas osta»

«СМИ Лембергса» 
могут быть 
подвержены санкциям

Jaunajā gadā daudz 
siltu staru dzīves 
saulei!

AS “PKL Flote”

Iekar egles zarā spožu nieku, 
Atdzīvosies dvēsele un nams! 
Uzdāvini otram prieku, 
Kas ar zeltu neaizmaksājams.
               /Kornēlija Apškrūma/

Только 11 дней нам осталось жить в 2019 году. И мы вступим в третье десятилетие 21-го столетия. Так сказать – начнутся весёлые 
двадцатые… Правда, и последний год второго десятилетия столетия в Вентспилсе был впечатляющим. И в плане событий, и в плане 
скандалов, и в плане общественной жизни города. Об этом в течение всего года писала и рисовала также газета “Ventspilnieks.lv”. 
Поэтому хотим вместе с нашим художником пожелать провести первый год нового десятилетия столь же увлекательно и столь же 
оценивающе. Удачи нам всем и счастливого 2020 года! И самое главное, не теряйте чувство юмора. Тогда всё будет в порядке!  

Управление по контролю за иностранными 
активами США в среду сообщило об отме-
не санкций в отношении Вентспилсского 
свободного порта и Управления 
Вентспилсского свободного порта, исклю-
чив их из списка санкций, сообщил в среду 
вечером министр иностранных дел Эдгарс 
Ринкевичс. 

«Это решение США приняли после интен-
сивных переговоров с посольством США в 
Латвии, Министерством иностранных дел и 
другими институциями, а также ознакомив-
шись с действиями, предпринятыми и пла-
нируемыми Латвией, чтобы безвозвратно 
устранить влияние подвергшихся санкциям 
физических лиц в Вентспилсском свобод-
ном порту и Управлении Вентспилсского сво-
бодного порта», – говорится в сообщении 
Министерства иностранных дел.  

В результате отмены санкций Управление 
Вентспилсского свободного порта, 
Вентспилсский свободный порт и работаю-
щие в порту предприятия могут беспрепят-
ственно продолжать работу. 

Санкции США по-прежнему действуют в 
отношении Айвара Лембергса и связанных с 
ним обществ. 

Вентспилсский 
свободный 
порт свободен 
от санкций

Сертифицированный сурдо-
переводчик Ина Рутковска, 
единственная в Вентспилсе. 


